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ZAPIŠTE SI 
DO DIÁŘE

ORANŽOVÉ KOLO NA ČEZFESTU: PRO CHARITU  
A ZUŠ NÁVŠTĚVNÍCI VYŠLAPALI PŘES STO TISÍC
Součástí letošního festivalu ČEZfest (více viz strana 23) byla opět charitativní jízda na Oranžovém kole.  
Do pedálů se opřelo více než čtyři sta návštěvníků a každý z nich svou minutou šlapání podpořil dvě místní  
organizace – Charitu Chomutov a Základní uměleckou školu Chomutov. Celkem lidé vyšlapali 101 242 korun.

Charita získala 50 646 korun, které využije na nákup polohovací postele pro otce samoživitele pečujícího  
o zdravotně postižené dítě. Umělecká škola obdržela 50 596 korun a peníze použije na nový dechový  
hudební nástroj pro talentované žáky, jejichž rodiny si ho nemohou dovolit. Pro zajímavost – závěrečnou 
finálovou jízdu absolvovali ředitelé obou obou subjektů, přičemž dle tradice každý šlapal pro organizaci 
toho druhého.

9. 7.
TANGO PUR, Evropská letní 
filharmonie, projekt Saské 
Mozartovy společnosti. Vystoupí 
umělci z ČR, Německa, Polska, 
Ukrajiny, Rumunska. Letní kino, 
19.30–22 hod.

12., 19. 7, 2. 8.
Procházka městem a jeho 
historií, prohlídky komentované 
historikem muzea, vždy od 10 hod.

12. a 26. 7.
Farmářské trhy na náměstí 1. máje 
v Chomutově (8–12 hod.).

19. 7.
Pohádkové safari. Oblíbené jízdy 
Safari Expresem a zoovláčkem 
Amálkou s pohádkovými 
zastávkami. Zoopark, 13–20 hod.

29. 7.
Hrajeme si v každém věku. Tvořivé 
dílny, deskové a outdoorové hry 
v atriu chomutovské knihovny 
(9–12 hod.)

� aktuality
 4 REKONSTRUKCE ČOV
  Město bude spolupracovat  

na rozšíření čistírny 
odpadních vod, čímž  
uvolní možnosti pro další 
výstavbu.

  � rozhovor
 6 PIVOVAR CHYSTÁ LETNÍ 

SPECIÁL
  Chomutovský minipivovar 

Karásek a Stülpner vaří 
pivo už jedenáctým 
rokem. Přinášíme rozhovor 
se spoluzakladatelem 
a průvodcem Dušanem 
Dufkou.

� téma
 8 30 LET TROLEJBUSŮ
  Jaké akce chystá dopravní 

podnik k výročí a jaká je 
historie trolejbusové dopravy 
v Chomutově?

� aktuality
 10 OCENILI PEDAGOŽKU 

A ARCHITEKTA
  Město slavnostně udělilo 

Ceny Jiřího Popela z Lobkovic 
dalším dvěma výjimečným 
osobnostem.

  � minitéma
 12 NOVÁ ÚŘEDNÍ BUDOVA
  Dříve chátrající dům 

v Chelčického ulici se po 
letech dočkal kompletní 
proměny. Sloužit bude 
magistrátu a městským 
organizacím, stěhovat by se 
měly během prázdnin.

� aktuality
 14 NEUROLOGIE NA ŠPICI 
  Z prestižní odborné 

konference v Helsinkách 
si neurologické oddělení 
chomutovské nemocnice 
odvezlo již pátou 
diamantovou plaketu pro své 
iktové centrum.

� kultura
 15 DIVADLO LÁKÁ  

NA PODZIM
  Společnost Kultura a sport 

Chomutov spustila prodej 
divadelního předplatného 
na druhou polovinu 
letošního roku.

�  sport
 22 FLORBALISTKY PŘED 

EXTRALIGOU
  Po úspěšném završení 

sezóny 2024/2025 
a senzačním postupu do 
nejvyšší ženské soutěže 
čeká chomutovské 
florbalistky další zásadní 
výzva.

Chomutovské noviny si můžete přečíst také 
elektronicky, a to díky rozhraní Chytrý zpra-
vodaj, které je součástí aplikace Munipolis. 
Najdete jej na https://chomutov.munipolis.cz/
chytry-zpravodaj, případně stačí načíst  
QR kód vlevo. V aplikaci najdete nejnovější 
vydání i archiv starších čísel. Uživatelé regis-
trovaní v aplikaci Munipolis dostanou vždy 
zpravodaj v interaktivní podobě přímo do svého 
mobilního telefonu nebo na e-mail.

CHOMUTOVSKÉ NOVINY V MOBILU
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Hledáte novou práci? 

Přemýšlíte, co po ukončení studia? 
Máte problémy v současném 

zaměstnání v Německu?  

Kontaktujte mne na níže uvedený e-mail nebo telefon 
Nabízíme poradenství a zprostředkování zaměstnání 

například v těchto oborech: kuchař/ka / číšník/servírka,  CNC 

strojník/ce, svářeč, dělník/ce v kovovýrobě, truhlář-montér 

kuchyní, pomocník v stavebnictví atd.  

Váš poradce EURES z Úřadu práce Annaberg-Buchholz 
Osobní konzultace jsou možné pouze po předchozí domluvě 

Tel.: +49 3733 133 6168  nebo E-Mail: 
 Annaberg-Buchholz.EURESTBeratung@arbeitsagentur.de 

Uveďte své telefonní číslo – spojím se s Vámi 

Hovořím i česky 
Uchazeči o zaměstnání v Německu by měli ovládat německý jazyk alespoň na komunikativní úrovni. 

 

www.europass.cz 
www.eures.cz 
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Město Chomutov bude spolu-
pracovat na modernizaci a rozšíření 
čistírny odpadních vod v Údlicích. 
Zastupitelé schválili smlouvu, která 
umožní spolufinancování stavby 
i navazujícího kanalizačního při-
vaděče. Důvodem je vyčerpaná 
kapacita současné čistírny, která zne-
možňuje napojování nových domů 
i podniků.

Čistírna v Údlicích byla posta-
vena v roce 1973 a slouží nejen 
samotným Údlicím a Spořicím, ale 

také velké části Chomutova. Její pů-
vodní kapacita však byla překročena 
už v roce 2022. Severočeská vodá-
renská společnost proto v březnu 
2023 vydala „stop stav“ pro další 
napojování na vodohospodářskou 
infrastrukturu.

Pro Chomutov to znamená zá-
sadní omezení v rozvoji, zejména 
v lokalitách, kde jsou plánované 
plochy pro bydlení. „Jde napří-
klad o pozemky podél Spořické, 
Wolkerovy a Lipské ulice, území 

určené pro bydlení na Zadních 
Vinohradech či výhledově v oblasti 
bývalých válcoven trub,“ upřesňuje 
vedoucí odboru rozvoje a inves-
tic Hana Nováková. Rekonstrukce 
ČOV tuto situaci změní, díky navý-
šení kapacity si Chomutov zajistí 
prostor pro připojení dostatečného 
počtu obyvatel až do roku 2043, na-
víc zahrnuje i rezervu pro průmysl.  

Chomutov se na rekonstrukci 
bude podílet částkou přibližně 160 
milionů korun. Splácet je bude po 
dobu šesti let. Výsledkem bude 
takzvaný bilanční příslib – dese-
tiletá garance vyhrazené kapacity 
v systému. Bez něj by nebylo možné 
vydávat nové souhlasy k napojení 

ani zahajovat výstavbu v rozvojo-
vých zónách.

Součástí projektu je i moder-
nizace kanalizačního přivaděče 
a technických prvků sítě, včetně tak-
zvaných odlehčovacích komor, které 
slouží k řízenému odvádění dešťo-
vých vod mimo čistírnu. „Kromě 
zkapacitnění čistírny a sběračů je 
důležité pokračovat v důsledném za-
sakování dešťovýsch vod, aby zby-
tečně nezatěžovala kanalizační sys-
tém a čistírnu,“ doplňuje Nováková.

Severočeská vodárenská společ-
nost zajistí projektovou dokumen-
taci a výstavbu tak,  aby vše bylo 
dokončeno nejpozději do konce 
roku 2032. �

Konečně nové přípojky. Chomutov 
se zapojí do rekonstrukce čistírny

Chomutov má za sebou další vý-
znamnou změnu ve vedení radnice. 
K 4. červnu odstoupil ze svého postu 
primátora Milan Petrilák. Svůj záměr 
oznámil dopisem zastupitelstvu a re-
zignaci následně potvrdil radě města.

Petrilák rezignoval po sérii článků, 
které zpochybňovaly jeho podnikání 
v době covidu. Všechna obvinění 
odmítl a články označil za účelové 
a překroucené. Nakonec rezignoval 
s tím, že současná situace mu neu-
možňuje vykonávat funkci primátora 
v klidu s rozvahou.

Vedení města tak dočasně pře-
vzal první náměstek Milan Märc, 
který bude zajišťovat chod města 
do doby, než zastupitelé zvolí no-
vého primátora. „Město funguje 
dál, úřad běží. Věci, které máme 
rozpracované, pokračují dál. Nic 
nebylo přerušeno,“ ujistil náměstek 
veřejnost.

Rada města zůstane ve stejném 
složení jako doposud, a to mini-
málně přes prázdniny. Dohodli se 
na tom členové současné koalice. 
Na 1. září je naplánováno řádné 
zasedání zastupitelstva, na kterém 
by mohl být zvolen primátor nový. 
Zatím ale žádné konkrétní jméno 
nezaznělo. �

Chomutov je bez primátora.  
Nový se bude volit zřejmě v září
Poté, co na začátku 
června rezignoval  
na funkci primátora 
Milan Petrilák, vede 
město první náměstek 
Milan Märc.

Výjimečný zájem 
Chomutovanů provázel letošní 
ročník participativního roz-
počtu. Občané do něj podali přes 
šedesát návrhů, z nichž sedma-
třicet postoupilo do veřejného 
hlasování. To probíhalo od 26. 
května do 8. června a zapojilo 
se do něj takřka dva a půl tisíce 
hlasujících.

Na základě výsledků bude 
město v příštím roce realizovat 
celkem devatenáct vítězných pro-
jektů. Ve velkém participativním 
rozpočtu uspěla revitalizace pro-
storu před ZŠ Hornická, osvětlení 
stezky kolem Chomutovky a ob-
novení atletické dráhy na starém 
stadionu. Z malého participativ-
ního rozpočtu pak bude podpo-

řeno celkem šestnáct menších 
projektů, mezi nimi třeba pítko 
na Domovince, renovace pod-
chodu na Pražské ulici nebo nové 
herní prvky v parku u soudu. 
Kompletní přehled vítězných ná-
vrhů s podrobnostmi přineseme 
v srpnovém čísle Chomutovských 
novin.

„Velké poděkování patří všem 
navrhovatelům – za jejich krea-
tivitu, úsilí a aktivní zájem o ve-
řejný prostor,“ nechala se po vy-
hodnocení výsledků slyšet Tereza 
Rödlingová, koordinátorka parti-
cipativního rozpočtu. Poděkování 
dle jejích slov zaslouží i hodno-
tící tým města, který měl nelehký 
úkol pečlivě prověřit realizova-
telnost všech návrhů. �

Výrazný nárůst zájmu 
o Chomutovský půlmaraton potvr-
zuje, že běžecká akce má  opráv-
něně své místo v kalendáři sportov-
ních nadšenců. Město už v červnu 
evidovalo více než pět set přihláše-
ných běžců, dříve jich touto dobou 
bylo okolo dvou stovek.

Chomutovský půlmaraton rozběhá 
město v sobotu 30. srpna, tradičně 
s tratí 21,1 km doplněnou o kratší 
varianty včetně štafet či dětských ka-
tegorií. Až do 31. července je možné 
při zaplacení zvýšeného startovného 
získat také oficiální triko s motivem 
chomutovského závodu (viz foto).

Akce by se neobešla bez pomoci 
dobrovolníků. Ti se mohou přihlásit 
prostřednictvím online formuláře na 
webu chomutovskypulmaraton.cz.  
Mezi úkoly patří označování trati, 
podpora při občerstvení, asistence 
startu a cíle, nebo doprovodná pod-
pora. �

Chomutovský zoopark se může 
pyšnit dalšími přírůstky do zvířecí 
rodiny. Pro návštěvníky je to další 
důvod, proč se do areálu vypravit.

Velkou událostí je narození 
mláděte velblouda dvouhrbého, 
které přišlo na svět koncem května. 
Sameček, kterého chovatelé pojme-
novali Taš, se má čile k světu a od 
prvních dnů ho mohou návštěvníci 
pozorovat ve venkovním výběhu ve 
společnosti své matky Matildy.

Na začátku června se pak sed-
mičlenné stádo zajímavých urialů 
kaspických (arkal) rozrostlo o dvě 
malé slečny. I přes svou nenápad-
nost jsou arkalové patrně nej-
vzácnějším živočichem v chovu 
zooparku. V celé Evropě je méně 
než třicet zvířat v celkem čtyřech 

chovech. Urialy mohou návštěvníci 
spatřit ve výběhu makaků magot. 
Společně s opičkami ho obývají 
od roku 2002, kdy chomutovský 
zoopark začal arkaly chovat.  �

Přírůstky v zooparku: 
Velbloud a arkalí slečny

Chomutovští rozhodli. 
Díky jejich hlasům vznikne 
devatenáct projektů

Chomutovský půlmaraton má už přes pět set přihlášených

Hudební pavilon v městském 
parku se v polovině června pro-
měnil v pestrou mozaiku kultur, 
chutí a rytmů. Jubilejní 10. ročník  
festivalu Barevný region se le-
tos poprvé konal mimo krajské 
město, a to právě v Chomutově. 
Celodenní program přilákal oby-
vatele i návštěvníky všech ge-
nerací, kteří si přišli užít tanec, 
hudbu, gastronomii a tradice ná-
rodnostních menšin žijících v ce-
lém kraji.

V prostoru hudebního altánu se 
střídaly taneční soubory i pěvecká 
vystoupení. Diváky roztleskaly 
Romano Jasnica či Neskorení, za-
zněly hlasy sborů Dollia, Vodograj 
a Skejušan. Zaujala také prezen-

tace vietnamského národního tance 
´na tyčky´ nebo vystoupení židov-
ské komunity. Nechyběla ochut-
návka tradičních pokrmů a stánky 
s ukázkami řemesel.

Akci pořádal Výbor pro ná-
rodnostní menšiny Zastupitelstva 
Ústeckého kraje ve spolupráci 
s chomutovským městským výbo-
rem a dalšími partnery.

Doposud se akce konala vždy 
v Ústí nad Labem, počínaje leto-
škem se však festival stal putovní 
akcí. A novou etapu odstartoval 
právě v Chomutově. Do budoucna 
se bude každý rok konat v jiném 
městě kraje, aby se k pestré na-
bídce programu dostali lidé napříč 
regionem. �

Barevný region poprvé  
v Chomutově. Jubilejní ročník 
roztančil městský park

Současný zákaz připojování nových objektů  
na kanalizační řad blokoval rozvoj města,  
to by se mělo v nejbližších letech změnit.

Celý letošní rok prožívá společ-
nost Kultura a sport Chomutov ve 
znamení velkého jubilea – městské 
divadlo slaví úctyhodných 120 let 
od svého otevření. A vrchol probí-
hajících oslav se blíží. 

Oslavy už přinesly řadu zajíma-
vých akcí, včetně natáčení rozhla-
sového pořadu za účasti známých 
osobností či unikátní výstavy ve 
věži divadla, která byla dosud ve-
řejnosti uzavřena. Výstava mapuje 
historii chomutovského kulturního 
stánku.

Vyvrcholení oslav je napláno-
váno na 7. října, tedy na den před 
přesným datem výročí. Od 17 hodin 
se návštěvníci budou moci těšit na 
prohlídku zmíněné výstavy, která 
bude pro tento večer zpřístupněna 
v prostorách foyer a salónků diva-
dla. Zde také vystoupí žáci základní 

umělecké školy, kteří doplní slav-
nostní atmosféru svými umělec-
kými čísly.

Večerem bude provázet popu-
lární moderátor Radek Jirgl, jenž 
se podělí o zajímavosti ze zákulisí 
a historii divadla, které je nejen kul-
turní perlou města, ale i svědkem 
mnoha proměn za více než století 
své existence.

Hlavním bodem programu 
bude od 19 hodin koncert Anety 
Langerové. Zpěvačka, která letos 
slaví 20 let své hudební kariéry, 
patří k nejvýraznějším osobnostem 
české populární scény a její živá 
vystoupení jsou vždy nezapome-
nutelným zážitkem. Vstupenky na 
tento výjimečný koncert jsou k do-
stání za 690 Kč přímo v Městském 
divadle, Informačním centru i on-
line na www.kultura-sport.cz. �

Výročí divadla završí koncert 
Anety Langerové

Město Chomutov a Správa že-
leznic vyhlásily architektonickou 
soutěž na návrh nového přestup-
ního terminálu, který vznikne blíže 
centru města, v blízkosti Lipské 
ulice. Mimo jiné má zásadně 
zjednodušit přestupy mezi vlaky 
a autobusy, zkrátit docházkové 
vzdálenosti a nabídnout cestují-
cím komfortní zázemí. V blízkosti 
Lipské ulice, která bude přemos-
těna viaduktem, vznikne také nová 
nádražní budova. 

Soutěž je otevřená a návrhy  
mohou zájemci podávat do 30. čer- 
vence. Hodnotit je bude porota 
složená ze zástupců města, Správy 
železnic a nezávislých odborníků 
na architekturu, dopravu a veřejný 
prostor. Výsledky budou oznámeny 
na podzim a následně představeny 
i veřejnosti. �

Místo schodku přebytek. Město 
uzavřelo rok s miliony v plusu

Město Chomutov hospodařilo 
v roce 2024 s přebytkem 15,1 mi- 
lionu korun. Výsledek je o to výraz-
nější, že původně schválený rozpo-
čet počítal se schodkem téměř  
280 milionů korun.

„Výsledek svědčí o odpovědném 
přístupu města k řízení svých finanč-
ních prostředků a efektivnímu hos-
podaření,“ okomentoval výsledek 
hospodaření loňského roku hlavní 
ekonom města Jan Mareš. 

Město udrželo vyrovnaný provoz 
a zároveň investovalo více než tři sta 
milionů korun zejména do komu-
nálních služeb, sportu a zájmové 
činnosti či dopravy. Příjmy města 
dosáhly 1,58 miliardy korun, přičemž 
největší podíl tvořily daňové příjmy. 
Výdaje činily 1,56 miliardy korun. 

Město zároveň efektivně zhod-
nocuje své volné finanční pro-
středky, výnosy dosáhly takřka 
padesáti milionů korun. �

Kdo navrhne 
dopravní terminál 
v Chomutově?
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Připravili jste na léto speciální 
pivo, letní jedenáctistupňový 
ALE. Můžete ho blíže představit?

Vedle tradičních ležáků, které va-
říme, připravujeme každoměsíční či 
příležitostný speciál. Výběr, jaký spe-
ciál to bude, vychází z ročních období 
a z historie. Víme, že jiná piva se va-
řila v zimě, jiná v létě. Během zimního 
a postního období byla silnější, výživ-
nější a kaloricky vydatnější. V létě je 
potřeba více tekutin, takže se vařívala 
piva s nižším obsahem alkoholu, aby 
se jich dalo vypít více. A u našeho 
letního speciálu je to stejné, i dnes se 
potřebujete v létě napít, a kdyby to 
bylo šestnáctistupňové pivo, tak by to 
moc nešlo. Oproti tradičním ležákům, 
které také děláme, jich člověk může 
vypít více a jsou chuťově svěžejší. 
V letním speciálu ucítíte chuť grepu, 
bylinek i bezu, ale není to tím, že by-
chom přidávali ovoce. Tento chuťový 
nádech mu dodávají chmely Citra 
a Simcoe, žatecký chmel Premiant 
zvyšuje hořkost.

Speciál vaříte každé léto. Mění se 
jeho druh? 

V historii našeho pivovaru jsme 
použili celou řadu receptur, ať už 

převzatých nebo našich vlastních. 
Uchytily se ty neoblíbenější, zdo-
mácněly a vaříme je opakovaně, 
mezi patří i 11° Summer ALE. 

Mohl byste stručně popsat rozdíl 
mezi klasickým ležákem plzeň-
ského typu a ALE? 

Jak jsem říkal, pivo je můj koní-
ček a mohli bychom o tom napsat 
knihu (smích). Pokud se někdo chce 
dozvědět o rozdílech mezi pivy, tak 
se může zúčastnit prohlídek a degu-
stace v pivovaru. Tady si můžeme 
všechno vysvětlit, probrat to, při-
tom i ochutnat a vnímat atmosféru. 
Stručně řečeno rozdíl mezi ležákem 
a ALE je nejen ve vůni a chuti, ale 
i v kvasném procesu, který všechno 
významně ovlivňuje. Ležáky pro-
cházejí spodním kvašením a zrají 

v tanku významně déle, letní ALE 
prochází svrchním kvašením, 
které umocňuje svěží chuť užitých 
chmelů. 

Kolik času zabral vývoj speciálu?
Současnou recepturu použí-

váme opakovaně, upravovali jsme 

ji podle ohlasů a návrhů zákazníků, 
i na základě výsledků v soutěžích. 
S každou jsme chuť vypilovávali, 
až jsme podle mě dosáhli chuťově 
velmi povedeného výsledku. Za 
letní Ale jsme dostali i ocenění akce 
Pivo na Náplavce. 

Na jaké příležitosti nebo zákaz-
níky míříte tímto pivem?

Je dobré jako osvěžení pro 
horké dny. Piv vaříme celou řadu, 
pivo není jenom jedno, druho-

vou skladbu mají pestrou stejně 
jako vína. A stejně jako se víno 
páruje k jídlu, je velice oblíbené 
k jídlu párovat i pivo. Letní ALE 
sedí k lehkým jídlům, která si dáte 
v horku, která jsou plná zeleniny 
a dobře se tráví.

Pivovar Karásek a Stülpner je 
v Chomutově jedenáctým rokem. 
Mohl byste pospat, jak vůbec 
vznikl a proč? 

Vycházeli jsme ze zakladatelské 
myšlenky, že nechceme vařit pivo 
pouze jako byznysový záměr. Dali 
jsme se dohromady jako skupina 
95 nadšenců a místních patriotů. 
Chtěli jsme vytvořit něco, co tu 
nebylo a podle nás městu chybělo. 
Není to jen samotná výroba piva, 
ale zároveň společenská struk-
tura, která dává nějakým způso-
bem lidi dohromady. Bez jakéko-
liv podpory zvenku nebo dotace 
jsme vytvořili pivovar, a přestože 
se v Chomutově často navzájem 
známe, tak mnozí se navzájem 
poznali lépe. Jsou tu lidé různých 
profesí a zájmů a pivo je více sbli-
žuje. To je podle mého vysoká při-
daná hodnota. 

Chomutovský minipivovar Karásek a Stülpner vaří pivo už jedenáctým rokem. Pro letní sezónu si 
přichystal speciál Summer ALE, který pasuje k teplému počasí a dokáže osvěžit i zahnat žízeň. O letním 
speciálu, ale i o celkové koncepci občanského pivovaru a dalších zajímavostech ze světa piva jsme se 
bavili s Dušanem Dufkou, spoluzakladatelem, akcionářem a dobrovolným průvodcem po pivovaru. 
Jak sám říká, pivo je jeho koníček.

VYCHÁZELI JSME ZE ZAKLADATELSKÉ 
MYŠLENKY, ŽE NECHCEME VAŘIT PIVO POUZE 
JAKO BYZNYSOVÝ ZÁMĚR. DALI JSME SE 
DOHROMADY JAKO SKUPINA 95 NADŠENCŮ  
A MÍSTNÍCH PATRIOTŮ.

Dušan Dufka: Pivovar není jen  
o vaření piva, spojuje lidi

Dalo by se to nazvat komunit-
ním projektem. I proto jste volili 
strukturu drobných akcionářů? 

Od začátku jsme věděli, že to 
musíme udělat tak, aby nikdo neměl 
majoritu nebo významně vysoký 
podíl, abychom si zachovali roz-
drobenou společenskou strukturu. 
Proto jsme vybrali formu akciové 
společnosti, kdy každý může mít od 
jedné do tří akcií. 

Jaké pivo se v Chomutově vaří? 
Soustředíme se na výrobu po-

ctivých, řemeslných piv, která 
mají svoji spotřebitelskou kvalitu. 
Všechno děláme z poctivých su-
rovin, svědomitými postupy bez 
urychlování a bez technologických 
kliček, které jsou u průmyslových 
pivovarů standardem. To opravdu 
neděláme a nemáme na to ani vyba-
vení.  Trvale vyrábíme Karáskovu 
světlou 11°, pivo plzeňského typu, 
Stülpnerovu polotmavou 12°, 
spodně kvašený ležák plzeňského 
typu. Využíváme tradiční české 
receptury, pro které samozřejmě 
používáme tradiční české suroviny. 
Žatečtí producenti mají pro české 
ležáky nejlepší suroviny na světě, 
a navíc je máme blízko. 

Každý měsíc a příležitostně vy-
rábíme speciál, náš sládek hledá 
historické i zahraniční receptury, 
sám je také tvoří. Pokud se jedná 
o zahraniční typy piva IPA či APA, 
které potřebují originální suroviny, 
zejména chmel, tak jej kupujeme na 
světové chmelové burze. 

Kde se dá vaše pivo ochutnat? 
Vezmu to trochu šířeji. My 

a další malé pivovary bojují s dik-
tátem velkých průmyslových pivo-
varů, jejich agresivnímu cenovému 
marketingu nejsme schopni kon-
kurovat cenou. V supermarketu si 
koupíte pivo za cenu, za kterou ani 
nepořídíme PET láhev. Po covidu 
se změnila společnost, změnil se 

i status restaurací, celá řada z nich 
bojuje o přežití. Mají dvě možnosti. 
Některé bojují kvalitou, originali-
tou, patriotismem, využívají služby 
místních dodavatelů. A nemusí 
vždy být nutně dražší, ale cenový 
rozdíl tam být může. Jiné restaurace 
jdou jednodušší cestou prefabri-
kovaných polotovarů a výrobků 
průmyslových pivovarů, které si je 
koupí ekonomickými výhodami, 
kterou jsou schopni jim poskytnout. 

My cílíme na podniky a konzu-
menty, kteří dokáží ocenit poctivost, 
kvalitu a přidanou hodnotu, že se 
jedná o lokální produkt. Když ně-
kam přijedu, tak také rád ochutnám 
místní pivo. Snažíme se výčep piva 

umístit řekněme ve svobodných pod-
nicích. Naší základnou je restaurace 
Republika v Chomutově, se kterou 
jsme spřízněni a kde sídlí i náš pivo-
var. V Kadani je to Dům u Johanky, 
kde je kavárna, v Kryštofových 
Hamrech bistro Umanutá koza. 
Našimi tradičními odběrateli je parta 
kolem muzea vojenského opevnění 
na Kočičáku, což jsou patrioti, kteří 
turistům nabízejí místní pivo. V se-
zóně čepujeme pivo ve stánku č.4, 
v klubovém patře a VIP zóně hoke-
jových Pirátů. V poslední době nám 
udělalo radost, že ikonická pivnice 
Čekárna s novým majitelem si doká-
zala prosadit, že tam bude mít i naše 
pivo. Takže jsme rádi, že jsme se do-
stali i do tradiční poctivé pivnice.  

Nabízíte i lahvová piva? 
Lahvové tvoří značkou část 

našeho prodeje. Je to složitější, 
nemáme žádný automat, všechna 
piva lahvujeme ručně. Máme tak-

zvané beerpointy – prodejní lednice 
s pivy, které se podařilo umístit 
díky našim příznivcům a patriotům 
v různých zajímavých prostorech. 
Například v Zahradnictví Škuta, 
na Lesné v informačním cen-
tru, v Zen zahradnictví v Jirkově. 
Unikátní umístění je na oční klinice 
Solomonis, kde vtipkujeme, že ne-
patří mezi největší prodejce piva, 
ale v prodeji piva mezi očními kli-
nikami jsou určitě nejlepší (smích). 
Prodáváme i v železničním depozi-
táři Národního technického muzea 
v Chomutově, pro které jsme vyro-
bili i tematické etikety, které jsou 
sběratelsky ceněné.  

V Chomutově klasické pivnice 
ubývají, zdaleka jich není tolik 
jako dříve. Nemrzí vás to? 

Samozřejmě mě to mrzí. 
Nejedná se o hospody samotné, ale 
o společenský život, který tam pro-
bíhal. Probíraly se tam významné 
životní i obchodní události, dneska 
se věci řeší na dálku a bez potřeby 
osobního kontaktu. Proměnil se 
životní styl, tak to prostě je a nedá 
se s tím bojovat. Buďme rádi za 
hospody a restaurace, které doká-
zaly přežít. 

 Co mě vedle úbytku podniků 
hodně mrzí, je devastace tradiční 
pivní kultury. Patří ke gastronomii, 
stejně jako víno a tradiční národní 
jídla. Francouzi či Italové jsou 
legendární v tom, co vám nedo-
volí, svoji gastronomii si chrání. 
Nedáte si cappuccino po dvanácté 
hodině a na pizzu nedostanete 
ananas. K nám patří pivo a zahra-
niční obchodníci bez znalosti kul-
tury prosazují například pro české 
ležáky sklenice s obsahem 0,4 l. 
Český ležák patří do tlustostěnné 
půllitrové sklenice s uchem nebo do 
třetinky, nikdy do tenkostěnné skle-
nice 0,4 l. To jako kdybyste si do 
francouzského vína nalili kolu nebo 
dali na pizzu ještě něco horšího než 
ananas. Pivovary takovými skleni-
cemi uplácejí restaurace, které do 
nich čepují, to je podle mě pivní 
terorismus. 

Kde se vzal název Karásek 
a Stülpner? 

Na začátku jsme si řekli, že si 
přizveme odborníky, když sami 
o tom nic nevíme. Oslovili jsme 
Miloše Zacha, spisovatele, pedagoga 

a znalce piva a Petra Raka, histo-
rika a vedoucího archivu. Pánové 
dorazili na schůzku a když se vi-
děli, začali jásat, protože se jako 
spolužáci z vysoké školy scházeli 
u piva a po dlouhé době je pivo zase 
svedlo dohromady. Nejprve jsme se 
dobrali k označení První občanský 
pivovar v Chomutově. Nechtěli jsem 
se jmenovat třeba Chomutovský 
pivovar, protože historický pivovar 
byl tehdy zbytečně bourán a byl to 
jeden z impulsů pro založení našeho 
pivovaru.  Následně jsme probírali 
navržená jména a nejvíce nám pa-
sovali Karásek a Stülpner. To byli 
místní zbojníci, pytláci, loupežníci, 
něco na způsob Robina Hooda, 
jejich příhody vycházely v míst-
ním tisku na začátku 20. století. Byl 
o nich i román o pěti svazcích, který 
se ale takřka nedochoval. My máme 
jedno kompletní vydání, které se 
k nám dostalo náhodou přes jednoho 
staršího pána, který k nám zavítal na 
prohlídku. 

Máte ambice expandovat mimo 
region, nebo chcete zůstat „na do-
mácí půdě“?

Minipivovary jsou schopny 
dodávat pivo kolem komína, pro-
tože doprava se na ceně významně 
odráží. Vyplatí se vozit jen větší 
množství. Před covidem jsme měli 
rozjednáno několik míst v Praze, 
ale to následně padlo. Takže se 
snažíme o lokální distribuci. 
Kdybychom našli nějakou další 
místní restauraci, kde by čepovali 
naše pivo, nebo umístili další pro-
dejní lednice, samozřejmě bychom 
to přivítali. 

Co byste vzkázal lidem, kteří do-
sud vaše pivo neochutnali?

Lidé, kteří pivo nepijí, ještě 
neochutnali to správné (smích). 
Naše pivo si mohou dát v někte-
rém z podniků, kde se čepuje. 
Samozřejmě také na prohlídce 
našeho pivovaru, kde se můžeme 
pobavit o pivu, recepturách a histo-
rických příbězích. �

CO MĚ VEDLE ÚBYTKU PODNIKŮ HODNĚ MRZÍ,  
JE DEVASTACE TRADIČNÍ PIVNÍ KULTURY.  
PATŘÍ KE GASTRONOMII, STEJNĚ JAKO VÍNO  
A TRADIČNÍ NÁRODNÍ JÍDLA.
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Sobota 1. července 1995, pět 
hodin ráno, autobusové nádraží 
v Jirkově. Právě tehdy a tam se 
začala psát historie trolejbusové 
dopravy v Chomutově a Jirkově. 
Byl to okamžik, kdy z nádraží vy-
razil první spoj linky 12 směrem 
k chomutovským Válcovnám trub. 
Ve voze samozřejmě nechyběli no-
vináři, slavnostní atmosféru dopl-
nila i symbolická jízda zdarma pro 
první cestující.

Na začátku byly v provozu 
dvě linky – 10 a 12 – které spo-
jovaly Jirkov s chomutovskými 
Válcovnami trub. Už v září téhož 
roku přibyla linka číslo 1 vedoucí 
na sídliště Písečná, a v listopadu 
pak další trasa, která společně 
s předchozí linkou vytvořila po-
lookružní systém obsluhující obě 
trasy.

Rychlý rozvoj pokračoval i v 
dalších letech. V roce 1998 tro-
lejbusy poprvé zamířily k ne-
mocnici a do areálu železáren. 
Zároveň došlo k přečíslování –  
chomutovské městské linky do-
staly číselnou řadu 20 a mezi-

městské spoje mezi Chomutovem 
a Jirkovem řadu 30.

Další velká změna přišla v roce 
2000. Rekonstrukce centrální 
křižovatky u tehdejšího zimního 
stadionu přinesla dočasné odklony 
tras, po jejím dokončení vznikla 
nová trať k tehdy novému autobu-
sovému nádraží.

V roce 2013 dopravní podnik 
zjednodušil linkové vedení, aby 
bylo přehlednější, ekonomičtější 
a spolehlivější. Původních dvanáct 
linek se sloučilo do šesti s čísly  
40 až 53. O tři roky později s pře-
chodem do systému integrované 
dopravy Ústeckého kraje přišlo 
ještě přečíslování všech linek na 
současnou číselnou řadu 3XX.

Dnes trolejbusy obsluhují 
šest linek – čtyři městské a dvě 
meziměstské. Linky 350, 351, 
352 a 353 zajišťují dopravu po 
Chomutově, především do sídlišť 
Písečná a Zahradní. Linky 340 
a 341 spojují Chomutov a Jirkov. 
Trolejbusová doprava tak zůstává 
ekologickou a pohodlnou páteří 
městské dopravy v regionu. �

První trolejbus jel z Jirkova k válcovnám. V pět hodin ráno
S výstavbou první trati vedoucí z Jirkova  
na dnešní konečnou Vodní v Chomutově se 
začalo v roce 1992. O tři roky později se zde svezli  
první cestující.

PROČ TROLEJBUSY?
Po dostavění sídlištního pásu mezi Chomutovem a Jirkovem se 
zjistilo, že autobusová doprava nebude na obsluhu těchto lokalit 
stačit. Tehdejší kloubové autobusy Ikarus se navíc jen těžko vypo-
řádávaly s kopcovitým terénem. Města proto hledala jiné řešení. 
Původně se počítalo s tramvajovou rychlodráhou a na některých 
místech už byly dokonce připravené komunikace. Na přelomu  
80. a 90. let ale projekt zastavil ekonomický úpadek. Nakonec 
padlo rozhodnutí vsadit na trolejbusy, které byly ve složité finanční 
situaci levnější než tramvaje, ale stále nabízely ekologickou a spo-
lehlivou dopravu.

Už pět let u dopravního podniku 
nejezdí a užívá si zaslouženého 
důchodu. V roce 1995 byl však jed-
ním z těch, kteří z klasického auto-
busu přesedlali na trolejbus a začali 
vozit cestující úplně novými vozy. 
„Postavili nás tehdy před hotovou 
věc. Řekli, že se prostě přeučíme na 
trolejbusy a budeme jezdit,“ vzpo-
míná se smíchem dnes sedmdesáti-
letý řidič Milan Hrbek v rozhovoru 
pro Chomutovské noviny.

Jak dlouho jste před usednutím 
za volant trolejbusu jezdil klasic-
kým autobusem?

Byly to asi čtyři roky, nastupoval 
jsem ještě do ČSAD.

Co pro Vás ta změna zname-
nala? Cítil jste zvědavost, výzvu, 

strach? Nebo to zas tak velký roz-
díl oproti autobusu není?

Rozdíl to rozhodně je, řídit tro-
lejbus je o něčem jiném. Už jen 
v tom, že se musíte držet v jasné 
koleji pod trakčním vedením a do-
držovat další specifická pravidla. 
Přeškolení trvalo asi dva měsíce. 
Ale pocity jsem se nezabýval, po-
stavili nás tehdy před hotovou věc. 
Prostě vybrali několik řidičů, řekli, 
že se přeučíme na trolejbusy a bu-
deme jezdit (smích). Já jsem byl ale 
rád, že vybrali i mě.

Proč?
Protože u autobusů jsem nikdy 

nevěděl, jakou linku druhý den 
pojedu. A že jich bylo. U trolej-
busů byly dané turnusy, bylo to 
přehlednější.

A co nějaké minusy? Třeba to 
obvyklé vypadnutí sběračů, kdy 
musel řidič za každého počasí 
vystoupit z vozu a natáhnout je 
zpátky na troleje?

Tohle hodně záleželo na tom, jak 
řidič jezdil. Jestli dodržoval stopu 
pod trolejovým vedením, jakou 
rychlostí jezdil přes různé výhybky 
a křížení. Ne že by se mi to nikdy 
nestalo, ale bylo to minimálně.

Zažil jste i modernizaci a ob-
měnu trolejbusů. Byl v nich velký 
rozdíl?

Vývoj byl rozhodně znát. 
U těch nejnovějších Solarisů už 
si vůz spoustu věcí ovládá sám 
a všechno je bezpečnější. Když 
zastavíte, automaticky zabrzdí, 
takže nemusíte stát s nohou na 

brzdě. Nebo se naopak neroz-
jede, dokud nejsou všechny dveře 
zavřené.

Takže na řízení trolejbusu vzpo-
mínáte rád?

Rozhodně. Já jsem byl spo-
kojený, líbilo se mi to. I proto 
jsem přesluhoval ještě dva roky 
po důchodu. Ale bylo to také tím, 
že mě přemlouvali. Nechci, aby 
to znělo nějak vychloubačně, ale 
byl jsem spolehlivý a bezproblé-
mový řidič.

Půjdete se podívat na oslavy  
30 let trolejbusů?

Určitě. Já občas na podnik za-
jdu i tak, řadu lidí tam ještě znám. 
Určitě se mě budou zase ptát, jestli 
nechci na brigádu. (smích) �

Minirozhovor

Řidič pamětník: Řídit trolejbus je náročnější, ale já to měl rád

VÝVOJ VOZOVÉHO PARKU
První trolejbusy se v ulicích Chomutova objevily v roce 1994, kdy 
byl zahájen zkušební provoz a probíhalo zaučování řidičů. Od té 
doby prošel vozový park výraznou modernizací.

Hlavní mezníky:

• 1994–1995 – Prvních 25 trolejbusů Škoda 15 Tr 11/7 zajistilo 
zahájení zkušebního i pravidelného provozu. Tyto vozy tvořily 
základ flotily po více než dvacet let.

• 2006 – Vozový park doplnilo pět nízkopodlažních trolejbusů 
Solaris Trollino 12 AC, které přinesly lepší komfort pro cestující 
a modernější technologie.

• 2009 – Další posílení znamenal trolejbus Škoda 25 Tr BT Citelis.

• 2018 – Největší obměna v historii: pořízení pěti trolejbusů Ško-
da 26 Tr Solaris a deseti kloubových vozů Škoda 27 Tr. Solaris 
Zároveň se s provozem rozloučily všechny původní vozy Škoda 
15 Tr, Solaris Trollino 12 AC i Škoda 25 Tr.

• Dnes – Z původních trolejbusů zůstaly dva historické kusy:
– ev. č. 002 – slouží jako servisní vůz pro údržbu trolejí, hlavně 

k odstraňování námrazy,
– ev. č. 008 – po generální opravě v roce 2018 je zachován jako 

historický vůz pro zvláštní akce, fotojízdy nebo soukromé 
oslavy.

Nerealizované plány aneb Kam trolejbus nikdy nedojel
Za třicet let se trolejbusová doprava v Chomutově několikrát rozrostla 
a modernizovala. V šuplících projektantů přesto zůstalo několik plánů, 
které se nikdy nepodařilo zrealizovat. A byla by to rozhodně zajímavá 
jízda – trolejbusy by nás vozily i tam, kde si je dnes neumíme představit.

• K autoškole. Jedna z tras měla trolejbusy vést z Lipské ulice přes 
Třebízského až ke konečné u autoškoly (Kmochova).

• K Bezručovu údolí. Tento úsek měl být jednosměrný. Odbočoval by 
ze Zborovské do Blatenské a pokračoval přes Václavskou na současné 
obratiště Povodí Ohře. Pak by vedl ulicí Bezručovou, kde projekt počí-
tal s výhybkou do Husovy, a tudy zpět na Blatenskou a Zborovskou.

• Nad gymnázium. Tento úsek by byl jedním z největších. Začínal od-
bočkou z Palackého do Farského, pokračoval přes Mánesovu, Mostec-
kou, Tomáše ze Štítného a Politických vězňů až na Zborovskou. Odtud 
by vedl kruhovým objezdem a Nádražní ulicí k hlavnímu nádraží.

• Na Zadní Vinohrady. Trasa by navazovala na předchozí úsek. Z Mos-
tecké by ale vedla ulicemi Kosmonautů a Vítězslava Nezvala až na 
konečnou Zadní Vinohrady.

• Velký okruh k nemocnici. Tento úsek by byl bezpochyby nejzajíma-
vější. Odbočoval by z Palackého do 28. října, pokračoval přes Školní 
na náměstí Dr. Beneše, kde měla vzniknout bloková smyčka kolem 
parku. Odtud by vedl Spořickou a Dr. Janského, Edisonovou kolem 
polikliniky, Meisnerovou až do Čechovy ulice. 

• Ke Globusu. V roce 2002 se zvažovalo i prodloužení trolejbusové trati 
až ke Globusu na okraji města. Počítalo se, že by trasu obsluhovaly 
modernější trolejbusy Škoda 21Tr, které byly v té době testovány. 
Nakonec ale projekt ztroskotal na vysokých nákladech a technických 
komplikacích.

První výroční akcí bude 9. srpna 
vyhlídková jízda historickým trolej-
busem Škoda 15Tr, který sveze ces-
tující po trase mezi Chomutovem 
a Jirkovem. Na 15. srpna je pak na-
plánovaná netradiční noční exkurze 
do vozovny Písečná. Návštěvníci 
si prohlédnou provozní zázemí bě-
hem nočního servisu vozidel a čeká 
je i atraktivní fotojízda servisním 
trolejbusem.

Jedinečnou příležitost nabídne 
sobota 23. srpna, kdy se trolej-
bus Škoda 15Tr na celý den vrátí 
do pravidelného provozu na lince 
340. „Věříme, že nevypravením 
bezbariérového vozidla nenarušíme 
každodenní komfort cestujících, ale 
potěšíme je jedinečnou možností si 
připomenout staré dobré „bzučící“ 
trolejbusy, které si pamatuje snad 
každý,“ dodává k tomu ředitel do-
pravního podniku Petr Maxa.

Závěr oslav obstará 31. srpna 
Den otevřených dveří v areálu 
DPCHJ, k němuž dopravní podnik 
bližší informace teprve chystá.

Na oslavy upozorňuje již od 
února i speciálně polepený tro-

lejbus. Na bočnici vozu cestující 
nepřehlédnou slogan „Odpovědní 
přírodě, oddaní městu – 30 let tro-
lejbusů“, který připomíná důležitost 
ekologické dopravy pro město.

Dopravní podnik vydal k tomuto 
jubileu také pamětní medaili. Zájemci 
si ji mohou zakoupit v předprodejích na 
autobusových nádražích v Chomutově 
a Jirkově za 110 korun. �

30 let trolejbusů: Podnik chystá vyhlídkové 
jízdy i noční exkurzi s fotojízdou
Dopravní podnik měst Chomutova a Jirkova letos 
slaví kulaté výročí – 30 let trolejbusové dopravy. 
Hlavní část oslav se odehraje v srpnu, podnik 
zve veřejnost na několik neobvyklých zážitků či 
pohledů ‚za oponu’.

9. 8. Vyhlídková jízda trolejbusem Škoda 15Tr
Vyhlídková jízda na trase Chomutov – Jirkov – 
Chomutov.
Od 16:30 (Chomutov, aut. nádr.) do cca 19:00 
(Chomutov, aut. nádr). Cena jízdenky 100 Kč. Akce je 
omezena na 43 osob – prodej jízdenek v předprode-
jích na AN v Chomutově a Jirkově.

15. 8. Noční exkurze zázemí vozovny Písečná 
+ noční fotojízda servisním trolejbusem
Exkurze prozradí noční život ve vozovně, kde 
bude zpřístupněno zázemí myčky a servisní haly 
s probíhajícím pravidelným zátahovým servisem vo-
zidel. V 0:30 projedou návštěvníci servisním trolejbu-
sem trasu Vozovna – Jirkov – Chomutov – Vozovna.
Od 23:30 (vozovna Písečná) - cca ve 2:30 (vozovna 

Písečná). Cena jízdenky 200 Kč. 
Akce je omezena na 30 osob – 
prodej jízdenek v předprodejích 
na AN v Chomutově a Jirkově

23. 8. Trolejbus Škoda 15Tr 
na pravidelné lince
Nostalgická jízda pro každého, kdo pamatuje 
legendární trolejbusy Škoda 15Tr v pravidelném 
provozu. Pravidelné odjezdy z Jirkova a od polikliniky.

31. 8. Oslavy 30 let trolejbusů, den 
otevřených dveří DPCHJ
Podrobný program se ještě chystá, najdete ho na 
speciálním plakátu nebo na sociálních sítích doprav-
ního podniku.



aktuality investice

10 | aktuality investice | 11

NOVÁ VOZOVKA VE SLEZSKÉ ULICI 
Povrch silnice ve Slezské ulici na Domovině je úplně nový. Vozovka v ulici měla 
nejlepší léta za sebou, proto se po průzkumu rozhodlo, že se položí nová vrstva. 
Tu starou dělníci nejprve obrousili a sanovali podkladní vrstvy. Obnova ulice 
probíhala ve dvou etapách. 

OPRAVA FONTÁNY U KASS 
U Kulturního a společenského střediska na Zahradní už znovu funguje 
vodní prvek. Fontána, která je umístěná v ploše a je volně přístupná, 
prošla údržbou a opravou. Město nechalo vyměnit technologie a vyčistit 
trysky, aby fontána sloužila nadále svému účelu.  

PODÉLNÉ PARKOVÁNÍ  
U HŘBITOVA
Při návštěvách hřbitova v Beethovenově ulici lidé lépe zaparkují. Podél 
opravené a obnovené hřbitovní zdi je položen nový povrch. Nahradil 
hlínu, která bývala rozježděná, lidé i auta se nořili do bláta. Povrch 
je tvořen vrstvou nezávadného asfaltového recyklátu stmeleného 
asfaltovou emulzí. Zhutněný a zválcovaný povrch je ekonomičtější 
variantou živičného povrchu. Přibylo také označení podélného 
parkování. Pokud totiž auta stojí šikmo ke zdi, často zasahují do vozovky, 
kudy často projíždějí sanitky. A parkovaná auta mohou poškozovat či 
špinit opravenou zeď. 

Nejnovějšími laureáty Ceny 
Jiřího Popela z Lobkovic jsou pe-
dagožka Olga Hudínková a akade-
mický sochař Jaroslav Jelínek, in 
memoriam. Slavností předání cen 
proběhlo 11. června v historickém 
sklepení kostela svaté Kateřiny.

Ceny předal první náměstek pri-
mátora Milan Märc. Ten mimo jiné 
připomněl, že město uděluje toto 
ocenění od roku 2005. „Jsem velice 
potěšen, že jsme za tu dobu ocenili 
už 65 osobností z různých oblastí. 
A je mi velkou ctí ocenit dnes další 
dvě,“ uvedl během ceremoniálu.

Olga Hudínková, která si pro 
cenu přišla osobně, zasvětila celý 
profesní život školství a vzdělávání. 
Dlouhá léta působila na chomutov-
ských základních školách, nejdéle 
na 7. základní škole v Hornické 
ulici. Právě tam se výrazně podí-

lela na zavedení školního systému 
výuky mladých hokejistů a stala se 
autorkou inovativních pedagogic-
kých postupů založených na úzké 
spolupráci mezi učiteli, trenéry 
a rodiči. Vedla večerní školu pro 
dospělé, jazykové kurzy i výuku 
češtiny pro cizince. Aktivně se za-
pojovala do kulturního a společen-
ského života města –  
organizovala dětské tábory, praco-
vala ve Sboru pro občanské záleži-
tosti, byla členkou porot v reci-
tačních soutěžích a podílela se na 
výchově budoucích pedagogů.

Akademický sochař a restaurá-
tor Jaroslav Jelínek zanechal vý-
raznou stopu nejen v Chomutově, 
ale i v širším regionu. Věnoval se 
restaurování historických pamá-
tek a vytváření nových soch, které 
významně ovlivnily podobu veřej-

ného prostoru. Přímo v Chomutově 
stojí za obnovou Trojičního sloupu 
či sochy sv. Floriána na kašně na 
náměstí 1. máje nebo restaurová-
ním průčelí kostela sv. Kateřiny. 
V posledním roce svého života 
vrátil na budovu městského divadla 
dvě sochy múz. Cenu za nedávno 

zemřelého restaurátora převzal jeho 
syn Václav Jelínek.

Slavnostní událost doprovodilo 
hudební vystoupení žákyň Základní 
umělecké školy T. G. Masaryka 
v Chomutově, které celému odpo-
ledni dodalo slavnostní a vřelou 
atmosféru. �

Cena Jiřího Popela z Lobkovic:  
Letos ji získali pedagožka a sochař
Město slavnostně udělilo Ceny Jiřího Popela  
z Lobkovic dalším dvěma výjimečným 
osobnostem, jejichž životní i profesní dráha je 
úzce spojena s Chomutovem

Mgr. Olga Hudínková

Olga Hudínková (na snímku nahoře) se narodila 3. 2. 1935 v Záluží 
u Litvínova, od svých deseti let ale bydlí v Chomutově, kam se s rodiči 
přestěhovala. V Teplicích vystudovala Pedagogické gymnázium a její první 
školou, kde učila, bylo Gymnázium v Chomutově. Současně začala dálkově 
studovat Pedagogickou fakultu na Karlově univerzitě v Praze.

Její další působiště byly základní školy v Chomutově. Nejdelší období, 
kde pedagogicky působila, byla 7. základní škola na Hornické ulici. Zde se 
podílela na zakládání školního systému výuky mladých hokejistů. Stala se 
autorkou nových pedagogických postupů působení na mladé hokejisty, 
které vycházely ze vzájemné a pravidelné spolupráce třídní učitel – trenér 
– rodič. Na Hornické škole působila i jako předsedkyně odborů, uvádějící 
učitelka a učitelka pro praxi studentů z pedagogických fakult.

Výrazně se také podílela na veřejné činnosti ve městě. V tehdejším 
Domě dětí a mládeže vedla taneční kroužek, ve večerní škole zase učila 
dospělé. Aktivně pracovala ve Sboru pro občanské záležitosti, kde vítala 
občánky, předávala žákům 9. tříd občanské průkazy a maturantům 
vysvědčení. Dlouhá léta jezdila jako vedoucí a na dětské tábory. Byla 
členkou porot při recitačních soutěžích a olympiádách. V přípravných 
kurzech českého jazyka ve SKKS vyučovala nespočet budoucích žáků 
středních škol. Její doménou se staly kurzy a výuka českého jazyka 
cizinců.

Ještě po 50. narozeninách se naučila esperanto, které se stalo jejím koníčkem. 
Jezdila na pravidelná setkání esperantistů, kde si našla nové přátele.

Ve svém životě se stala aktivní propagátorkou pedagogické profese,  
a tak ovlivnila ve volbě povolání nejen svoji dceru, sestru a její děti, vnuka, 
ale i další. Široká veřejnost si ji cení pro její vlastnosti. Vždy byla aktivní, 
upřímná, odhodlaná vždy podat pomocnou ruku. Její zásady chování byly 
vždy etické, založené na absolutní spravedlnosti, ale i náročnosti. �

Jaroslav Jelínek – In memoriam

Akademický sochař a restaurátor Jaroslav 
Jelínek (24. září 1963 – 9. října 2024) pracoval 
řadu let v Chomutově a jeho okolí. Zasloužil se 
svou prací o zachování památek, dobré jméno 
Chomutova a i o celkový rozvoj města.

Podílel se na obnově celé řady památek 
v městské památkové zóně, v Zooparku 
Chomutov, ve všech částech města  

i v jeho okolí. Pro Chomutov restauroval a také vytvořil celou  
řadu nových soch.

V minulých letech restauroval Trojiční sloup na náměstí 1. máje, opravil 
narušený podstavec pod sochou sv. Šebestiána před Městskou věží či 
restauroval sochu Jana Nepomuckého u statku v Zooparku Chomutov. 
Stojí rovněž za zrestaurováním kamenného průčelí kostela sv. Kateřiny 
a omítek v interiéru, osadil rovněž kopie soch na pilíře na nábřeží 
Chomutovky. Zde vytvořil a instaloval i nové sochy sv. Viktora, patrona 
města, a Máří Magdaleny na pilíře mostu v Chelčického ulici. Vytvořil 
také sochu sv. Floriána, která je umístěna na sloupu uprostřed kašny 
na náměstí 1. máje. Restauroval a opravil řadu drobných soch a křížů 
v Krušných horách v Blatně a sv. Anny s malou Marií v Bezručově údolí. 

Jeho posledním významným příspěvkem pro kulturní obohacení 
města bylo vytvoření dvou takřka třímetrových soch, které se po 
skoro čtyřiceti letech vrátily na průčelí městského divadla. Stalo se 
tak v červnu loňského roku, sochař sám při instalaci asistoval. Sochy 
představují múzu hudby Erató a múzu tance Terpsichore. 

Další restaurovaná díla za ním zůstávají ve středních, západních 
Čechách i na severní a jižní Moravě. Podílel se na opravě řady hradů, 
zámků, kaplí a kostelů po celých Čechách. �
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Nová úřední budova se otevře občanům

Dříve chátrající dům 
v Chelčického ulici, který 
Chomutované znají jako někdejší 
hotel Scherber či sídlo okresní vo-
jenské správy, se po letech dočkal 
kompletní proměny. Z objektu 
čp. 98 je reprezentativní úřední 
budova, která by během prázd-
nin měla začít sloužit magistrátu, 
městským organizacím a tím také 
občanům.

V PŘÍZEMÍ STRÁŽNÍCI, 
V PATŘE  ÚŘEDNÍCI, 
V PODKROVÍ VÝSTAVY

Z magistrátních odborů se do 
nových prostor přesune úsek ma-
jetku města, který nyní sídlí přes 
ulici v zadní části staré radnice. 
V nové budově bude mít pro 
sebe celé první patro. Kanceláře 
ve druhém patře obsadí pra-
covníci městských společností, 
konkrétně Chomutovské bytové 
a Tepla Chomutov.  Prostory vyu-
žije také Dobrovolný svazek obcí 
Chomutovsko. V přízemí je pak 
kromě vstupní části s recepčním 
pultem umístěn konferenční sál a v 
druhém křídle služebna městské 
policie.

Zajímavé je využití podkroví 
- otevřený prostor pod střechou 
s přiznanými dřevěnými krovy 

bude totiž sloužit pro výstavy. 
Jedna z prvních bude věnována 
právě historii objektu.

Rekonstrukce je stavebně do-
končená, v kancelářích už je i ná-
bytek a další vybavení. Magistrát 
teď čeká na vyjádření hygieniků, 
aby mohl rozběhnout kolaudační 
řízení. A všichni doufají, že to 
bude otázka týdnů. „Termín ote-
vření už se posouval několikrát,“ 
zmiňuje první náměstek primá-
tora Milan Märc. „Teď věříme, 
že v průběhu prázdnin se sem 
konečně nastěhují úředníci a pra-
covníci městských organizací a bu-
dova začne sloužit občanům.“

KOMPLIKOVANĚJŠÍ, 
NÁKLADNĚJŠÍ...

Pravda je, že rekonstrukce 
domu vůbec neprobíhala hladce. 
Začalo se s ní v roce 2022 a po-
čítalo se, že následující rok bude 
hotovo. Jenže během prací se 
ukázalo, že stavba je v horším 
technickém stavu, než projektanti 
očekávali. Ještě v létě 2022 musela 
stavební firma práce na celý rok 
přerušit kvůli závažným static-
kým problémům. Po vybourání 
částí původních konstrukcí se totiž 
ukázalo, že dřevěné nosné prvky 
v obvodovém zdivu i střešní krov 
jsou ve zcela nevyhovujícím stavu. 
Bylo dokonce nutné řadu kon-
strukcí vybudovat zcela nově.

Drobné komplikace přinášely 
také požadavky památkářů. Dům 
samotný sice není zapsaný v ka-
talogu památek, nachází se ale v pa-
mátkové zóně historického jádra 
města.

Ruku v ruce se stavebními kom-
plikacemi šlo také navyšování roz-
počtu. Z původně předpokládaných 
66 milionů se skutečné náklady na-
konec vyšplhaly na dvojnásobek.

...ALE STOJÍ ZA TO
I přes všechny komplikace je 

ale výsledek perfektní. Město dalo 
zchátralému domu nový život a při-
tom zachovalo jeho někdejší no-
blesu. „Za mě je budova opravena 
ve vysokém standardu. Byly použity 
nadčasové materiály a barvy a cel-
kový design interiérů navrhla reno-
movaná kancelář,“ řekl již dříve ta-
jemník magistrátu Robert Plechatý. 
Dodal, že z původních prvků se 

podařilo zachovat například litinové 
sloupy u schodiště, které dodávají 
interiéru výrazný charakter.

Podle Plechatého má projekt 
i širší význam. Připomněl, že 
záchranu takto cenného historic-
kého objektu by žádný soukromý 
investor v tomto rozsahu prav-
děpodobně nerealizoval, protože 
ekonomicky by se mu investice 
nikdy nevrátila. „I to je jedna z rolí 
veřejné správy,“ dodal. �

CO S OPUŠTĚNÝMI 
PROSTORY?

Cílem stěhování konkrétních 
odborů a organizací je mimo 
jiné soustředit všechny ma-
jetkové agendy pod jednu 
střechu. Zároveň se tím 
uvolní tři městské objekty 
pro další využití. Například 
společnosti Teplo Chomutov 
a Chomutovská bytová dnes 
sídlí v samostatných budo-
vách mimo úřad (Jakoubka 
ze Stříbra 112, Křižíkova 
1098). Jak potvrdil náměstek 
primátora Milan Märc, využití 
opuštěných prostor bude 
teď vedení města intenzivně 
řešit. „Pokud je nevyužijeme 
my, můžeme je buď prodat 
nebo pronajmout,“ podotkl. 
„Z minulosti víme, že dlou-
hodobé váhání neprospívá 
domům ani městu.“

Komplikovaná rekonstrukce trvala tři roky, 
výsledkem je ale noblesní oživení chátrajícího 
domu, který bude opět sloužit lidem.

Rozmanitá historie domu čp. 98:  
Největší slávu zažil jako hotel Scherber

ZÁJEZDNÍ HOSTINEC JAKO 
STŘEDISKO KUPCŮ 

Úplně původně stál na 
místě dnešního domu čp. 98 
v Chelčického ulici zájezdní hos-
tinec U Zlatého jednorožce (na 
kresbě vpravo). O nejstarší historii 
domu nejsou zatím žádné zprávy, 
ale nejspíše zde byla „krčma“ již 
od nepaměti, jelikož tato ulička 
vedla k Chlébné brance, kudy se 
vstupovalo do města. 

Potvrzené zprávy máme až od 
poloviny 19. století, kdy se o míst-
ním zájezdním hostinci píše jako 
o středisku cestujících kupců. 
I proto odtud vyrážel pravidelně 
každý den dostavník do Prahy. 

NÁKUPY A PŘESTAVBA
V sedmdesátých letech 19. sto-

letí začaly velké změny, které ve 
výsledku vedly k výstavbě hotelu. 
V roce 1872 tehdejší majitelé hos-
tince U Zlatého jednorožce man-
želé Johann a Josefa Scherberovi 
odkoupili zahradu domu čp. 95. 
Dnes se zde nachází parkoviště 
v ulici U Městských mlýnů, po-
blíž městské tržnice. Někdy v této 
době také nejspíše koupili sou-
sední dům čp. 97, který zasahuje 
až do centrálního náměstí a mnoho 
Chomutovanů ho zná ještě jako 
Dům potravin. Společně s domem 
koupili také zahradu. Původní 
nárožní dům čp. 97 byl součástí 
hotelu ještě před první světovou 
válkou, jak ukazuje kolorovaný 
snímek vpravo dole. 

Záměrem těchto investic bylo 
vybudovat kvalitní zázemí pro bu-
doucí hotel. V roce 1874 manželé 
začali s přestavbou budovy hos-
tince do současné podoby (i když 
tento termín není přesný, neboť 
fasáda domu pozbyla někdejšího 
lesku). Po dokončení se z hostince 
U Zlatého jednorožce stal repre-
zentativní hotel, který manželé 
pojmenovali jednoduše –  
Scherber. 

V roce 1883 se manželé pustili 
do budování lepšího hotelového 
zázemí, kdy byly strženy původní 
stavby a byly postaveny nové stáje 
a další provozní budovy.  Další 
úpravy se udály počátkem 20. sto-
letí. Tehdy byly postaveny moderní 
toalety, vinný sklep a ledárna.

KARL MAY NA NÁVŠTĚVĚ 
ČI VYHLÁŠENÝ JABLEČNÝ 
DORT

Hotel Scherber se stal mís-
tem, kde se ubytovávaly nejvý-
znamnější návštěvy, které do 
Chomutova dorazily. Jednou 
z nich byl i Karl May, autor řady 
bestselerů, v nichž figurovali 
známé postavy Vinnetou, Old 
Shatterhand či Kara ben Nemsí. 
May se svou tehdejší manželkou 
Elsou přespali jen jednu noc, ale 
jejich návštěva vzbudila ve městě 
společenské pozdvižení, neb v té 
době se jednalo o skutečné evrop-
ské celebrity. 

V roce 1933 byl stržen dům 
čp. 97, který byl už dříve součástí 
hotelu, a na jeho místě vyrostla 
moderní budova, která je k vidění 
dodnes. Přestavba proběhla kvůli 
potřebě rozšířit nejen počet pokojů, 
ale také další služby. V prvním patře 
nové budovy byla například ote-
vřena kavárna, která se rychle stala 
oblíbeným místem kávy milovných 
občanů města. Ke kávě se podávaly 
vyhlášené speciality jako Komotauer 
Apfeltorte (Chomutovský jablečný 
dort) anebo Scherber Marmorkuchen 
(Scherberovu mramorovou 
bábovku).

Přestavba proběhla již pod 
vedením Maxmiliána Scherbera, 
který převzal hotel po svých 
rodičích. Ten byl majitelem až 

do roku 1945. kdy mu byl hotel 
zkonfiskován československým 
státem a Maxmilan Scherber byl 
v roce 1946 zařazen do trans-
portu. Do Německa však nedojel. 
Během jízdy se mu v jeho 82 le-
tech udělalo špatně, byl převezen 
do nemocnice a zde krátce na to 
zemřel.

VÝBOR, VEŘEJNÁ 
BEZPEČNOST SÍDLO 
VOJENSKÉ SPRÁVY

Hotel Scherber fungoval po 
druhé světové válce několik let 
jako hotel Savoy. Následně byl 
však zavřen a adaptován na kan-
celáře národního výboru. Svou 
služebnu zde měla nějaký čas i ve-
řejná bezpečnost a později se z ho-

telu stalo sídlo obvodní vojenské 
správy. Budova čp. 97 byla v šede-
sátých letech upravena na prodejnu 
a jak zde bylo již uvedeno, stal se 
z ní Dům potravin.

Po roce 1989 změnil někdejší 
hotel několikrát majitele, až se 
nakonec stal majetkem města 
Chomutova. Po rekonstrukci zde 
najdou sídlo nejrůznější městské 
organizace a organizace spolu-
pracující s městem Chomutov. 
Půdní prostor bude využit jako 
multifunkční sál, kde se počítá 
s výstavami pro veřejnost a s po-
řádáním nejrůznějších akcí. �

Jiří Kopica, vedoucí historického 
oddělení Oblastního muzea  

v Chomutově

Z PŮVODNÍCH PRVKŮ SE PODAŘILO ZACHOVAT 
NAPŘÍKLAD LITINOVÉ SLOUPY U SCHODIŠTĚ, 
KTERÉ DODÁVAJÍ INTERIÉRU VÝRAZNÝ 
CHARAKTER

Unikátní mechanický betlém 
Josefa Fialy najdete  
v bývalé oratoři vedle  
Mnišského dvorečku.

Věděli jste, že  

největší  
betlém  
naší etnografické sbírky  
má vlastní výstavní prostor?

Naši průvodci vás  
k němu rádi zavedou…
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Předplatné na podzimní část 
divadelní sezony potěší milovníky 
komedií i uměleckých perliček, po 
několika letech nabídne i předsta-
vení ve slovenštině.

Sérii představení zahájí 24. září 
nová a všude neustále vyprodaná 
inscenace V závěji, ve které září 
Petra Hřebíčková a Jiří Langmajer 
(na snímku). Návštěva excentrické 
ženy u pohodáře v době, kdy je 
zákaz vycházet ze svých obydlí, sli-
buje spoustu humorných, ale i dra-
matických scén.

Na vlně humoru bude pokračo-
vat i další představení. Divadlo Bez 
zábradlí přiveze 9. října komedii 
Berlín Berlín, která bourá zeď i brá-
nice. Dva mladí milenci, cesta za 
svobodou a byt plný špionů – to vše 
v atmosféře osmdesátých let a roz-
děleného Berlína. Hra, ve které září 
Jiří Hána nebo Dana Morávková, je 
plná nečekaných zvratů, vtipných 
dialogů a inteligentního humoru, 
kde se smích mísí s napětím.

Když se řekne jméno Václav 
Vydra, diváci vědí, do čeho jdou. 
Zaručený úspěch tak bude mít 23. 

října nová komedie Manželské tur-
bulence. Příběh o policistovi, který 
je generální inspekcí grilován za 
nepřiměřené zákroky, ukazuje, že 
závratnou smršť života nám pomůže 
přežít jedině humor. Oblíbenému 
herci budou sekundovat Michaela 
Badinková nebo Josef Carda.

Poté zvážní atmosféru 13. listo-
padu komorní muzikál Thrill me. 
Ten je založen na skutečné události 
z Chicaga roku 1924, kdy dva stu-
denti práv z bohatých rodin zabili 
čtrnáctiletého chlapce a spáchali 
„zločin století“. Hra pro dva herce 
a jednu klavíristku vyniká intimní 
atmosférou, působivými melodiemi 
a špičkovými výkony muzikálových 
matadorů Lukáše Adama a Richarda 
Pekárka, který účinkuje také v šan-
ghajském uvedení tohoto muzikálu 
v angličtině. Po tomto mimořádném 
úspěchu je inscenace v českém ja-
zyce znovu uvedena na limitovaný 
počet repríz i u nás a mimořádně se 
představí i chomutovským divákům.

Podobnou mimořádností bude 
i návštěva bratislavského divadla 
Teatro, které 25. listopadu představí 

výbornou komedii Sobášny list, se 
kterou slaví u našich sousedů ve-
liký úspěch. Kdo sleduje slovenské 
seriály, jistě pozná tváře, které se na 
jevišti objeví. Lákadlem ale budou 
bezesporu Soňa Norisová, mimo 
jiné kriminalistka z oblíbené Policie 
Modrava, a známý herec Martin 
Mňahončák. O zábavu nebude ani 
tentokrát nouze.

Divadelní předplatné tentokrát 
završí Divadlo v Řeznické, které 
9. prosince uvede jeden z jeho 
nejúspěšnějších kusů s názvem 
Odvolání. Na jevišti se konfrontují 
otec Farley a rebelující student ka-

tolického semináře Mark v podání 
Miroslava Táborského a Filipa Cíla. 
Oceňovaná divadelní hra ame-
rického dramatika s komickými 
situacemi je o osobní odvaze kaž-
dého z nás, zabývající se tématem 
nezávislosti v tradičně fungující 
instituci.

„Věříme, že touto pestrou sklad-
bou přilákáme do našeho divadla 
opět stovky diváků, kteří si diva-
delní předplatné zakoupí a všechna 
představení si jaksepatří užijí,“ uza-
vírá nabídku divadelního abonmá 
jednatel Kultury a sport Chomutov 
Radek Holuša. �

Podzimní divadlo nabídne komedie, 
komorní muzikál i slovenskou hru

Stalo se již tradicí, že v letních 
měsících pořádá společnost Kultura 
a sport Chomutov divadelní před-
stavení pro děti na jevišti letního 
kina. Jinak tomu nebude ani letos 
a opět nabízí žánrově rozmanitý 
program.

Po loňském úspěchu zahájí sérii 
pohádek 10. července Teta Perla 
se svou novinkou O strašlivém 
Dušánkovi. Děti se mohou opět 
těšit na originální příběh doprová-
zený ručně vyráběnými loutkami, 
chytlavými písničkami a humorem.

Na vlně tradičního loutkového 
divadla bude pokračovat popu-
lární Sváťovo dividlo s pohádkou 
O perníkové chaloupce, kterou 
uvede 24. července. Známý příběh 
o dvou ztracených dětech, které se 
dostanou do spárů zlé ježibaby, jistě 

potěší i ty, kteří pohádku důvěrně 
znají.

Další inscenace bude plná pona-
učení a možná i kouzelných proměn. 
CziDivadlo uvede stálici ve svém 
repertoáru O princezně, Luciášovi 
a makových buchtách 7. srpna.

Pomyslnou tečkou za letošní 
pohádkovou sezónou pod širým 
nebem bude tradiční pohádka 
O Budulínkovi v podání Divadla 
Kapsa. Co se stane s Budulínkem, 
když pustí i přes varování prarodičů 
do domu proradnou lišku, budou 
moci malí diváci s napětím sledovat 
21. srpna.

Vstupenky za 100 Kč lze zakou-
pit na pokladně Letního kina před 
představením, ale i v předprodeji, 
čímž se návštěvníci vyhnou fron-
tám u vstupu. �

Letní kino nabídne opět 
pohádky pod širým nebem

S prvním červencovým dnem 
začal i prázdninový program 
Chomutovské knihovny a pokud 
bude přát počasí, odehraje se celý 
v atriu jezuitského areálu.

Každé úterý, tedy 8., 15., 22. 
a 28. července, mohou zájemci od 
18 hodin navštívit Jógu v atriu pod 
vedením lektorek BFit Yoga studia. 
Při nepříznivém počasí se bude cvi-
čit v nedalekém studiu na náměstí. 
Srpnové lekce proběhnou 5., 12. 
a 28. srpna.

Na středu 16. července je při-
chystána první hudební akce. 
Dvojkoncert A-session bude mít le-
tos neobvyklou podobu. Pozvání při-
jala pražská hudební dvojice T´N´T, 
neboli Lucie Bečičková a Tomáš 
Ludvíček, jejichž tvorba založená na 
vokálech a doprovodu akustické ky-

tary či mandolíny zahrnuje folk, go-
spel, blues i rock and roll. Na pódiu 
se vystřídají s chomutovskou blue-
grassovou stálicí, skupinou Album. 
A-session se koná od 17 hodin.

V úterý 22. července zazní 
atriem jezuitského areálu první ze 
swingových večerů sestavených 
z repertoáru Big Bandu Zdeňka 
Tölga. Na druhý se můžete těšit 
v úterý 19. srpna. Oba koncerty za-
čínají v 16:30.    

Konec července zpestří ná-
vštěvníkům knihovny dopoledne 
zaměřené na venkovní volnočasové 
aktivity Hrajeme si v každém věku. 
V atriu budou pro veřejnost připra-
veny tvořivé dílny, deskové a out-
doorové hry. Vyzkoušet si je můžete 
přijít v úterý 29. července od 9 do 
12 hodin. �

Červenec v knihovně:  
Jóga, muzika a hry

Společnost Kultura a sport Chomutov spustila 
prodej divadelního předplatného na druhou 
polovinu letošního roku. Ten bude probíhat  
po celý měsíc červenec a poté od 1. do 10. září  
na pokladně předprodeje Městského divadla.

Chomutovská nemocnice se 
může pochlubit dalším význam-
ným úspěchem. Iktové centrum 
neurologického oddělení získalo na 
největší evropské konferenci o cév-
ních mozkových příhodách nejvyšší 
možné ocenění – diamantovou pla-
ketu ESO Angels Awards.

Plaketu převzali primář MUDr. 
Jiří Neumann, FESO, a vedoucí lé-

kařka JIP MUDr. Lenka Hönigová 
na slavnostním ceremoniálu za 
účasti více než čtyř tisíc lékařů 
z celého světa. „Opakované získání 
nejvyššího ocenění potvrzuje, že 
nastavení léčebných a diagnos-
tických procesů v naší nemocnici 
odpovídá vysokým evropským 
a světovým standardům. Splnění 
přísných kritérií na té nejvyšší 

úrovni ukazuje na vyspělost na-
šeho centra a jeho pevné místo 
mezi špičkovými pracovišti nejen 
v České republice, ale i ve světě,“ 
uvedl primář Neumann.

Ocenění, které uděluje Evropská 
iktová organizace (ESO) a inicia-
tiva The Angels Initiative, je určeno 
pracovištím s vynikající péčí o pa-
cienty s mozkovými mrtvicemi. 
Diamantový status chomutovská 
neurologie získala již popáté.

Evropská konference, která 
proběhla koncem května v Hel- 
sinkách, není jen místem pře-
dávání ocenění. Lékaři z celého 

světa zde sdílí zkušenosti, vý-
sledky klinických studií i nejno-
vější trendy v léčbě cévních moz-
kových příhod. Primář Neumann 
se aktivně zapojil do odborného 
programu, kde vystoupil se dvěma 
vědeckými sděleními. Kromě 
toho byl také pozván na zasedání 
rady ESO Council of Fellows, 
kam se dostávají jen přední svě-
toví odborníci na cévní mozkové 
příhody. Tento úspěch potvrzuje 
vysokou úroveň severočeské neu-
rologie i pevné místo chomutov-
ské nemocnice mezi špičkovými 
evropskými pracovišti. �

Chomutovská neurologie opět mezi evropskou špičkou
Z prestižní odborné konference v Helsinkách si 
neurologické oddělení chomutovské nemocnice 
odvezlo již pátou diamantovou plaketu pro své 
iktové centrum.

Předloni zrekonstruovaná pro-
menáda v Zooparku Chomutov 
se stala vítězem letošního roč-
níku soutěže Krušnohorská NEJ. 
Odborná porota ocenila její pří-
rodní vzhled, smysluplné začlenění 
do prostoru a přínos pro návštěv-
níky. V kategorii českých turistic-
kých novinek roku tak vyhrála titul 
nejzajímavější atrakce na české 
straně Krušnohoří. Na saské straně 
porota ocenila sochařskou stezku 
Gottfried Reichel.

Soutěž Krušnohorská NEJ ka-
ždoročně vybírá to nejlepší, co 
v oblasti cestovního ruchu v re-
gionu za uplynulý rok vzniklo. 
Návrhy na ocenění letos opět po-
dávali sami obyvatelé i návštěvníci 
Krušnohoří. Do finále postoupilo 

deset projektů – pět z Česka a pět 
z Německa. Vítěze vybírala od-
borná komise složená ze zástupců 
sdružení SPO-NA, které soutěž 
organizuje.

Oceněná odpočinková zóna, 
jejíž podobu pro zoopark navrhla 
zahradní architektka Kristýna 
Konopíková, vede od zastávky 
Safari Expresu směrem k dětské 
zoo. Současné vedení zooparku se 
plánuje úspěšné zóně dále věnovat. 
Zvažuje například doplnění stínu 
v místech, kam během dne silně do-
padá slunce, a další drobná vylep-
šení pro větší komfort návštěvníků.

Slavnostní předání ocenění pro-
běhne v září přímo v chomutov-
ském zooparku za účasti zástupců 
z české i saské strany. �

Krušnohorská NEJ: Promenáda 
v zooparku bodovala v soutěži

Až do neděle 6. července mohou 
zájemci navštívit legionářský vlak, 
který na týden zastavil na hlavním 
chomutovském nádraží. Přístupný 
je ve všední dny od 8 do 18 hodin 
a o víkendu od 9 do 19 hodin.

Legiovlak se skládá ze čtrnácti 
zrekonstruovaných vagonů. Těmito 
vlaky se desetitisíce českosloven-
ských legionářů přepravily v le-
tech 1918-1920 napříč Ruskem po 
Transsibiřské magistrále. 

K vidění jsou vozy zdravotní, 
filmový, velitelský, štábní, obrněný, 
prodejní, krejčovský, kovářský, 
ubytovacího, dva plošinové vozy 
a takzvaná těpluška. Uvnitř čekají 
na návštěvníky věrné rekonstrukce 
vybavení, legionáři v dobových 
stejnokrojích, originální exponáty 

a stovky fotografií mapujících his-
torii československých legií.

Komentované prohlídky pro ve-
řejnost se konají ve všední dny od 
14 hodin, o víkendech každou celou 
hodinu. Chomutovské nádraží je 
čtrnáctou zastávkou legionářského 
vlaku při jeho letošním putování po 
republice. �

Na hlavním nádraží zastavil 
Legiovlak

Chomutov se stal jednou ze za-
stávek letošního 21. ročníku Cyklo-
běhu za Českou republiku bez drog. 
Tým sportovců, kteří během deseti 
dnů urazili 1 340 kilometrů napříč 
republikou, přijal na radnici první 
náměstek primátora Milan Märc. 
Účastníky mimo jiné provedl his-
torickou budovou a seznámil se 
s jejich projektem zaměřeným na 
prevenci drog u dětí a mládeže.

Cyklo-běh za Českou republiku 
bez drog je preventivní kampaň, 
která kombinuje sport a osvětu. 
Jejím cílem je upozornit na ne-
bezpečí drog a šířit pravdivé in-
formace zejména mezi mladými 
lidmi. Letošní trasa vedla třinácti 
kraji a čtyřiceti městy. Na školách 

tým uskutečnil na šedesát předná-
šek pro více než sedm tisíc žáků 
a rozdal na sto tisíc protidrogo-
vých materiálů.

„Děkujeme, že i Chomutov mohl 
být součástí této smysluplné inici-
ativy,“ dodal k tomu chomutovský 
náměstek Märc. �

Cyklo-běh za Českou republiku bez drog zavítal do Chomutova

Zájemci o historii Chomutova se 
mohou i letos mohou těšit na oblíbené 
komentované prohlídky s názvem 
„Procházka městem a jeho historií“. 
Letošní trasa se zaměřuje na pová-
lečný vývoj města v letech 1945–1989 
a provede ji přímo autor nové knihy na 
toto téma, historik Radek Voch.

Prohlídky začínají vždy v 10 ho- 
din dopoledne a trvají zhruba 90 mi-
nut. Procházky se uskuteční ve čty-
řech termínech: 12. července,  
19. července, 2. srpna a 23. srpna. 
Sraz je vždy u Městského informač-
ního centra. Účast na procházkách je 
zdarma. �

Letní procházky 
Chomutovem  
za historií města
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Kluci i dívky dosáhli vynikají-
cích výsledků především v atletic-
kých disciplínách. První byl mimo-
řádný úspěch v přespolním běhu, 
kdy postoupili a úspěšně reprezen-
tovali školu v celorepublikovém 
finále v Novém Městě na Moravě 
v říjnu 2025.

O tom, že jsme neusnuli ani přes 
zimu na vavřínech svědčí výsledky 
ze soutěží, které probíhají nyní. 
Vynikající výsledky dosáhli žáci 
ve všech kategoriích Poháru roz-
hlasu. Starší dívky a mladší chlapci 
okresní kolo vyhráli, starším klu-
kům vítězství a postup do kraje 
unikl o 3 cm ve skoku vysokém. 
Starší dívky byly třetí. Krajské 
kolo Poháru rozhlasu se konalo 
v Chomutově a zlato si vybojovali 

naši mladší žáci, starší žákyně byly 
třetí. Sportovci z prvního stupně 
vybojovali postup do krajského 
kola Štafetového poháru žáků 2. až 
5. ročníku. Je vidět, že učitelé tě-
lesné výchovy napříč celou školou 
jsou na výborné profesní úrovni. 

A co kolektivní sporty? Fotbal 
i futsal, to je naše doména. Kluci 
vyhráli obě kategorie Chomutovské 
ligy malého fotbalu, turnaj 
Minifotbal byl také jasným ví-
tězstvím. Na podnět a s pomocí 
rodičů jsme se letos prvně přihlá-
sili i do Mc Donald Cupu. Děti 
byly nadšené, celý turnaj se jim 
moc líbil. Mladší žáci obsadili 4. 
místo a starší žáci zcela suverénně 
zvítězili. K těmto výsledků určitě 
přispívá i to, že na naší škole se 
již více jak 20 let těší velké oblibě 
všech žáků celoškolní fotbalový 
turnaj PŘÍ – KOP –ÁK. Celá škola 
jím vždy v květnu a červnu žije. 

Vynikající úroveň má i košíková. 
Na kraj postoupili jak chlapci, tak 
i dívky, které dosahují vynikajících 
výsledků i na úrovni celé České 
republiky. Velké poděkování patří 
partnerům z basketbalového klubu 

Levharti Chomutov. Na prvním 
stupni je vždy velkým impulsem 
akce Týden basketbalu.

Na naší škole jsou i další akti-
vity. Například výuku plavání, kte-
rou jsme rozšířili, za zcela mimo-
řádné podpory rodičů, i do prvního 
ročníku.  

Velkou radost máme z toho, že 
je mezi našimi žáky stále zájem i o 
lyžařské kurzy. Letos jsme uspořá-
dali dva. Všichni se naučili alespoň 
základy a jsou schopni na Klínovci 
sjet i Pařezovku. 

Již několik let si chodí naši devá-
ťáci vyzkoušet i vodní lyže, bohužel 

nyní mimo provoz, a wakeboarding,  
na nedalekou nádrž Banda.

Kolegové tělocvikáři i letos 
uspořádali okresní kolo soutěže 
„Česko vesluje“. Ani na republi-
kovém finále v Račicích se žáci ze 
škol našeho okresu neztratili. 

Věříme, že nám i našim žákům 
zájem o tělovýchovné a sportovní akti-
vity zůstanou a i do budoucna a budou 
se rozvíjet. Všichni to vnímáme jako 
nedílnou a důležitou součást zdravého 
a optimistického životního stylu. 

Mám z vás radost. 
Miroslav Hons,  

ředitel ZŠ Na Příkopech 

Sportovní úspěchy žáků ZŠ Na Příkopech

Zapojil se do něj tradičně celý 1. 
i 2. stupeň za účasti 9 externích lek-
torů „dospěláků“ a 27 lektorů v po-
době žáků naší školy.

Někteří byli již ostřílenými prů-
vodci z předchozích let, někteří se své 
lektorské role letos zhostili poprvé, 
ale naprosto skvěle.

Provedli spolužáky napříč živočiš-
nou i rostlinnou říší, vyprávěli o důle-
žitosti hmyzu, o čmelácích, o čápech, 
o tom, jak se postarat o opuštěné 
kočky, jak se správně chovat v lese, 
zopakovali s dětmi důležitost třídění 
odpadů a jejich následnou recyklaci, 
na školním „pohřebišti odpadků“ si 
ukázali, jak dlouho trvá přírodě, než 
si s některými odpadky poradí … 
nebo spíš neporadí.

Přednášky byly doplněny 
spoustou skupinových soutěží 

a workshopů, které se nesly v du-
chu osvěty a lásky k přírodě, 
recyklace a upcyklace, kdy si 
žáci vytvářeli vonné levandulové 
pytlíčky, dřevěné ptáčky, filcové 
figurky zvířátek, semínkové pa-
pírové „koláče“, v rámci tématu 
stop plýtvání připravili jedno-
hubky alá žemlovka ze starších 
rohlíků a otlučených jablek, na 
školním pozemku si prohlédli 
hmyzí domky, ptačí pítka, čmelín 
i ptačí budku, ve které se nám už 
druhým rokem zabydlují sýkorky 
a vyvádí svá mláďata. 

Paní Kateřina Krellerová z cho-
mutovského spolku Klubíčko 
pohovořila v 5. ročnících na téma 
osvěta a péče o opuštěné kočičky, 
v chomutovském zooparku provedl 
Matěj Kynšt tři třídy programem 
V korunách stromů a Život pod 
lupou, tématu upcyklace se for-
mou workshopů věnovala lektorka 
Vlaďka Razímová, která se roky 
věnuje rukodělným pracím, a s 
dětmi 2. stupně vyráběla ve stylu 

vintage krásné domečky ze starých 
dřevěných palet.

A stejně jako vloni se pouta-
vou besedou zhostila tématu Stop 
plýtvání Nikol Suková z FŽP UJEP, 
pro 9. ročníky si zajímavé povídání 
na téma Jedy kolem nás připra-
vil Pavel Krystyník, proděkan pro 
vnější vztahy FŽP UJEP.  

V neposlední řadě si velmi hezké 
a originální povídání o problema-
tice životního prostředí, změ-
nách klimatu i třídění a recyklaci 

odpadů připravil tým Dagmar 
Mutinské a Stanislava Krále z OŽP 
Magistrátu města Chomutova. 

Jsme rádi, že na naši akci při-
jímají pozvání lidé znalí svých 
oborů, že mají chuť své znalosti 
předávat mladší generaci, že si 
uvědomují, jak je důležité právě 
u této generace budovat povědomí 
o ochraně naší přírody. Věříme, že 
si všichni akci užili, a těšíme se na 
příští rok.

 Ivana Dudková, ZŠ Hornická

„Není důležité vyhrát, 
ale zvítězit.“ Naši žáci, 
kteří se zúčastnili 
v tomto školním roce 
celé řady sportovních 
soutěží, se tímto heslem 
zcela evidentně řídí. 

Žáci druhého stupně naší školy si 
7. května připomněli Den vítězství 
v rámci projektového dne „Druhá 
světová válka a naše vlast“. V růz-
ných skupinách hledali a zpracová-
vali informace o tomto důležitém 
období našich dějin.

Začali jsme připomenutím 
Pražského povstání. Pak se skupiny 
věnovaly různým tématům: Operaci 
Anthropoid, heydrichiádě, tragédii 
Lidic a Ležáků, koncentračním tábo-
rům, holocaustu, pomoci Nicholase 
Wintona dětem, životu dětí a mládeže 
za protektorátu, sportu a kultuře za 
války a zobrazení války ve výtvar-
ném umění.

Žáci pracovali s ukázkami z filmů, 
četli dobové materiály a poslouchali 
příběhy lidí, kteří válku zažili.

Zvláštní roli v projektu měli naši 
spolužáci z Ukrajiny. Bohužel, i oni 
se už stali "pamětníky" válečných 
událostí. Měli možnost zavzpomínat 
na svůj život před válkou a popsat, 
jak se jejich realita změnila po ruské 
agresi. Jejich osobní zkušenosti tak 
pro nás všechny byly velmi silným 
svědectvím.

Ukázka: „Jsem z Oděsy. Je to 
krásné město u moře, kde lidé vždy 
měli smysl pro humor a dobré srdce. 
Když začala válka, všechno se změ-

nilo. I když Oděsa není přímo na 
frontě, i tady lidé trpí. Jsou sirény, ně-
kdy výbuchy, lidé mají strach. Mnoho 
mých přátel a sousedů odešlo, jiní 
zůstali doma. Město je tišší, ale pořád 
žije. Lidé si pomáhají a snaží se mít 
naději. I v těžké době si dělají legraci, 
to je oděský styl..."

Tento projekt nám ukázal, že his-
torie není jen o tom, co bylo kdysi. 
Připomíná nám, že svoboda a mír 
nejsou samozřejmé a musíme si je 
chránit. Zkušenosti z minulosti nám 
pomáhají chápat současnost a být ost-
ražití vůči zlu a nespravedlnosti.

Výsledkem práce žáků jsou pla-
káty s informacemi o druhé světové 
válce, se kterými budou dál pracovat. 
Doufáme, že si díky tomuto připome-
nutí naší historie uvědomili, že svo-
boda není zadarmo a že je důležité se 
postavit proti tomu, co je špatné.

Zuzana Marková, ZŠ Na Příkopech

Projektový den: Co nám říká 
historie o naší svobodě

Projektový den Země – náš domov

Koncem školního roku se usku-
tečnil nezapomenutelný školní 
projekt, který spojil žáky Základní 
školy Kadaňská v Chomutově a ně-
mecké základní školy z Meerane 
u Zwickau. Setkání, které trvalo 
tři dny, probíhalo v inspirativním 
prostředí Krušnohorského Poutníka 
a nabídlo nejen zábavu, ale i spolu-
práci a vzájemné poznávání kultur. 
Celou akci organizovaly a vedly 
paní učitelky Čížková a Jelínková.

Program byl opravdu pestrý. 
Společně jsme navštívili zaniklou 
obec Königsmühle, kam nás dopro-
vodil známý regionální průvodce 
Petr Mikšíček. Místo s bohatou 
historií nás zaujalo nejen svým pří-
během, ale i atmosférou. Velkým 
zážitkem byl také workshop video-
projekce, při kterém jsme společně 
připravili a natočili česko-němec-
kou módní přehlídku. Společně 
jsme také navrhli originální dvojja-
zyčnou mikinu, kterou budeme mít 
na památku.

Zábava ale nekončila – vydali 
jsme se na výlet do Laser Arény 
do Karlových Varů. Tam jsme 

ve smíšených českoněmeckých 
týmech plnili úkoly a soutěžili 
mezi sebou. Vzniklo tak spousta 
nových přátelství a nezapomenu-
telných zážitků.

Na závěr našeho pobytu jsme 
v Kovářské zasadili "strom přátel-
ství" – symbol spolupráce, porozu-
mění a naděje na další setkání.

Tři dny utekly jako voda, ale 
zážitky a přátelství, které jsme si 
odnesli, nám zůstanou navždy.

Petra Čížková, učitelka NJ

Spojení kultur a přátelství: 
Českoněmecký školní projekt  
v Krušných horách

V pátek 30. května se na Základní 
škole Akademika Heyrovského ko-
nal Den dětí. Celou akci s láskou 
a nadšením připravily paní učitelky 
společně se žáky 2. stupně pro 
své mladší spolužáky z 1. stupně. 
Výsledkem bylo dopoledne plné 
smíchu, radosti a zážitků.

Už od rána byla ve vzduchu cítit 
slavnostní atmosféra. Školní zahrada 
ožila hudbou, barevnými stanovi-
šti a veselým ruchem dětí, které se 
vrhaly do nejrůznějších her a soutěží. 
Starší žáci se ujali role průvodců 
a animátorů - a šlo jim to skvěle. 
S trpělivostí i humorem připravili 
spoustu aktivit, které rozzářily oči 
těch nejmenších.

Jedním z největších lákadel bylo 
pozorování Slunce, které vedl pan 
Jaroslav Landa z České astrono-

mické společnosti. Děti si mohly 
prohlédnout naši nejbližší hvězdu 
speciálním dalekohledem a dozvě-
děly se zajímavosti o vesmíru, které 
mnohým doslova vyrazily dech.

Všichni si akci náramně užili. 
Bylo krásné sledovat, jak spolu děti 
všech věkových kategorií spolu-
pracují, naslouchají si a radují se 
z maličkostí. Děkujeme všem, kteří 
se na přípravě podíleli.

 Za přípravný tým: M. Beranová,  
Š. Hájková, M. Kučerová,  

M. Pruskavcová

Pokud se řekne šermířská sku-
pina, představíme se souboje a ra-
chot zbraní. My jsme se přesvědčili, 
že správná skupina umí vyprávět 

příběhy, objasnit historické souvis-
losti, pobavit a vyvolat vlny smí-
chu nebo alespoň malého úsměvu. 
Naši nejmenší kamarádi sledovali 
pohádku „Pojďte si s námi hrát na 
dobu rytířů, princů a princezen“. 
A opravdu si také společně s profe-
sionály zahráli. Bylo u toho mnoho 
legrace a salvy smíchu. Ti trochu 
starší, druhostupňoví, si zahráli na 
husitské bojovníky, viděli vozo-
vou hradbu i vojenskou středově-
kou taktiku. Ani zde nebyla nouze 
a nadšení a radost. A kdo nám tyto 
zážitky přivezl? Byli to členové 
agentury Pernštejni z Poděbrad. 
Všichni pevně věříme, že jsme se 
nepotkali naposledy. 

Iveta Šlencová, ZŠ Ak. Heyrovského 

Koncem dubna proběhl 
na naší škole již  
3. ročník projektového 
dne Země – náš domov.

Den dětí na ZŠ Ak. Heyrovského: 
Radost, hudba a slunce na dosah

Šermíři pobavili a vyprávěli 
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KŘÍŽOVKA  Od července 1888 začaly ve válcovnách trub ... (tajenka).
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OSMISMĚRKA: V lednu 1958 zakázal městský národní výbor zakázal chov 
(tajenka) a králíků ve středu města a nových činžovních domech.  Na oslavě 103 let našeho 

dědečka byla i televize a ptali 
se ho, jestli tady bude i ve 104. 
Děda: „Určitě ano. Dle statistik 
umírá mezi 103 a 104 lety hrozně 
málo lidí.“

Jak zavoláte na psa, který 
nemá nohy? To je jedno, stejně 
nepřiběhne.

Když se ve sprše nebo vaně dočista 
myjete, proč se osuška zašpiní?

Moje vzpomínky na dědu jsou 
nádherné, měl jsem ho rád. Často 
jsem s ním stavěl hrady z písku. Pak 
mi ale mamka tu urnu zabavila.

Rodiče mě vychovali jako 
jedináčka. To mladšímu bráchovi 
dost vadilo.

Prochází se plavčík po Lipenské 
pláži, nuda, obča s koukne 
na hladinu. Náhle přiloží 
hlásnou troubu k ústům a volá 
na jednu z lodí: „Devadesát 
devítko, devadesát devítko, 
jste za červenou bójí, vraťte se!” 
Vzápětí za ním doběhne kolega 
a povídá: „Co blbneš, vždyť 
máme lodě jen do osmdesáti!” 
Plavčík opět přiloží troubu 
k ústům a volá k jezeru: „Šedesát 
šestko, šedesát šestko, máte 
nějaké problémy?“

DEBAKL, DEFINICE, LÉKÁRNA, MAŠLE, MUTACE, NOTES, OTLAK, POLIČKA, 
PROTOTYP, REKTORÁT, RYBAČKA, SPORT, STRÁNKA, ŠUPINA, TVAROH, 
ÚSTAVA, ŽIDLE
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Kompletní kulturní  servis najdete na Visit Chomutov

od 1. 7.  18.00 Jóga v atriu, další termíny jsou 8., 15., a 29. 7., atrium Městské 
knihovny (při nepřízni počasí Yoga studio, nám. 1. máje)

 2. 7.  10.00–14.00  ZPŘÍSTUPNĚNÍ KLENOTNICE, budova radnice, náměstí 1. 
máje

 od 5. 7.   9.15 HISTORICKÝM CYKLOVLAKEM DO KRUŠNÝCH HOR - 13. ročník, 
další termíny jsou 6., 12.,16. a 26. 7., Vlakové nádraží

 5. 7.  10.00 Prohlídky pevností Na Kočičáku, další termíny jsou 12.,19. a 26. 7. 
Muzeum Na Kočičáku

 12.7.  10.00 Letní jarmark, prodejní stánky, občerstvení, hudba, na zahrádce 
restaurace Republika, 10.00 - 17.00

 12. a 26. 7. 8.00  SEVEROČESKÉ FARMÁŘSKÉ TRHY, náměstí 1. máje 
28. 7. – 1. 8.   Tvořivý letní příměstský tábor, Chomutovská knihovna
 29. 7.  9.00  Hrajeme si v každém věku, venovní a deskové hry a tvořivé dílny, 

atrium Městské knihovny

 2. 7. st 16.00 F1  18.00 Jak vycvičit draka  19.30 MOUDROST ŠTĚSTÍ
 3. 7. čt 11.00 Lilo & Stitch  16.00 Jurský svět: Znovuzrození   

17.00 Bacha na družičku!  19.30 Jurský svět: Znovuzrození
 4. 7. pá 16.00 Jurský svět: Znovuzrození  17.00 Dívka jménem Willow   

19.30 F1  20.00 28 let poté
 5. 7. so 14.00 Elio  15.00 Dívka jménem Willow  17.00 Bacha na družičku!   

18.00 Jurský svět: Znovuzrození  20.00 Nezvratný osud: Pokrevní linie
 6. 7. ne 14.00 Lilo & Stitch  15.00 Dívka jménem Willow   

16.00 Jurský svět: Znovuzrození  18.00 F1  19.30 Bacha na družičku!
 7. 7. po 16.00 Elio  17.00 Jurský svět: Znovuzrození  19.00 M3GAN 2.0
 8. 7. út 16.00 Dívka jménem Willow  17.00 Jurský svět: Znovuzrození  19.00 F1
 9. 7. st 14.30 MOUDROST ŠTĚSTÍ  17.00 F1  18.00 Jurský svět: Znovuzrození  

20.30 MOUDROST ŠTĚSTÍ
 10. 7. čt 16.00 Jurský svět: Znovuzrození  17.00 Sbormistr  19.30 Superman  

20.00 Rituál
 11. 7. pá 16.00 Superman  17.00 Sbormistr  19.00 Jurský svět: Znovuzrození  

20.00 Rituál
 12. 7. so 14.00 Lilo & Stitch  15.00 Jak vycvičit draka  17.00 Superman  18.00 F1  

20.00 Kouzlo derby
 13. 7. ne 14.00 Šmoulové ve filmu  15.00 Jak vycvičit draka   

17.00 Superman  18.00 Sbormistr  20.00 M3GAN 2.0
 14. 7. po 17.00 Vyšehrad Dvje  18.00 Superman  20.00 MOUDROST ŠTĚSTÍ
 15. 7. út 17.00 Nezvratný osud: Pokrevní linie  18.00 F1  20.00 Sbormistr
 16. 7. st 17.00 Superman  18.00 Nebezpečné sny   

20.00 Jak se nám to mohlo stát!?
 17. 7. čt 11.00 Šmoulové ve filmu  15.00 Šmoulové ve filmu  16.00 Superman  

18.00 Kouzlo derby  
 18. 7. pá 15.00 Šmoulové ve filmu  16.00 Jurský svět: Znovuzrození   

18.00 Kouzlo derby  19.30 Tajemství loňského léta
 19. 7. so 14.00 Elio  15.00 Šmoulové ve filmu  17.00 Kouzlo derby   

18.00 Tajemství loňského léta  19.00 Tajemství loňského léta   
20.00 Kouzlo derby

 20. 7. ne 14.00 Šmoulové ve filmu  15.00 Jak vycvičit draka  17.00 Kouzlo derby  
18.00 Jurský svět: Znovuzrození  20.00 Rituál

 21. 7. po 17.00 Tajemství loňského léta  18.00 Superman  20.00 Kouzlo derby
 22. 7. út 17.00 Lásko, neblázni!  18.00 Kouzlo derby  19.30 28 let poté
 23. 7. st 17.00 F1  19.00 Gloria!
 24. 7. čt 17.00 Perla  18.00 Fantastická 4: První kroky  20.00 Doktor na tripu
 25. 7. pá 15.00 Elio  16.00 Láska  17.00 Fantastická 4: První kroky   

19.00 M3GAN 2.0
 26. 7. so 14.00 Lilo & Stitch  15.00 Fantastická 4: První kroky   

16.00 Fantastická 4: První kroky  18.30 Rituál  19.30 Kouzlo derby
 27. 7. ne 14.00 Elio  15.00 Fantastická 4: První kroky  17.00 Dívka jménem Willow  

18.30 Fantastická 4: První kroky  19.30 Tajemství loňského léta
 28. 7. po 16.00 Fantastická 4: První kroky  18.00 F1  19.30 Kouzlo derby
 29. 7. út 17.00 Kouzlo derby  18.00 Fantastická 4: První kroky  20.00 Rituál
 30. 7. st 16.00 Jurský svět: Znovuzrození  17.00 Letní škola, 2001   

19.30 Kouzlo derby
 31. 7. čt 11.00 Šmoulové ve filmu  15.00 Fantastická 4: První kroky   

17.00 Zlouni 2  19.00 Džob
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KINO SVĚT

 2.,7.,28.,30.7. AQUA AEROBIC, Aquasvět
 12. 7.  9.00 IV. kolo  CHRT 2025, zároveň III. kolo ČPM v disciplině RP 2x30, 

Střelnice SSK, Blatenská 804
 13. 7.  9.00 Letní cena Chomutova v disciplině SP 30+30, Střelnice SSK, Blaten-

ská 804
 20. 7.  9.00 V. kolo  CHRT 2025 v disciplině RP 2x30, Střelnice SSK, Blatenská 804
 27. 7.  9.00 Bricostav Cup v disciplině LP 60, Střelnice SSK, Blatenská 804

SPORT

VÝSTAVY
 8. 7.  Fantastické světy, výstava obrazů Milana Tótha a jeho žáků, restaurace 

Republika, vernisáž 8.7. v 17 hodin, výstava potrvá do 10. srpna
 12. 7. Výstavy krajek – Poklady Krušných hor, výstava potrvá do 28. 9., Oblastní 

muzeum v Chomutově, hlavní budova Palackého 86
 12. a13. 7.  Přehlídka krušnohorské šité a paličkované krajky, Kostel sv. Kateřiny, 

hlavní budova muzea, Palackého
 do 24. 7. Ivan Klymenko – Prague Through My Eyes, Chomutovská knihovna, 

galerie Lurago 
 do 26. 7. NOWSTALGIA – když vzpomínky nepatří minulosti, ale přítomnému 

okamžiku – výstava FUD UJEP Ústí nad Labem, Chomutovská knihovna, 
galerie Špejchar

 31. 7. ZDENĚK KOŠEK A PAVEL SALÁK – POČASÍ KRUŠNÝCH HOR, vernisáž 
výstavy v 17.00 hod., galerie Špejchar

 do 24. 8. Středověké venkovské kostely okresu Louny - výstava, Kostel sv. 
Kateřiny

 do 31.8.  Kouzelný svět v obrazech, rodinná výstava Tóthových (Jana, Lada, 
Robin, Milan st. a ml.), Café atrium, chomutovská knihovna

 do 28. 9. ZPŘÍSTUPNĚNÍ ŽELEZNIČNÍHO DEPOZITÁŘE NÁRODNÍHO 
TECHNICKÉHO MUZEA, po značené trase z Černovické ulice od  parkoviště 
Globus

 do 28. 10. UNIKÁTNÍ VÝSTAVA HRA – CESTA ZA SEBEPOZNÁNÍM PRO DĚTI 
I DOSPĚLÉ, Oblastní muzeum v Chomutově, radnice nám. 1. máje

 do 15.9.  Ztracené tváře, výstava obrazů Matyáše Beránka, , obchůdek a minigalerie 
Kameny od Jednorožce, ulice 28. října

 od 4. 7.   19.00 HUDEBNÍ PRODUKCE V KULISÁRNĚ, další termíny jsou 11., 12., 
18., 19., 25. a 26. 7., Zahradní u divadla

 9. 7.  19.30  TANGO PUR, EVROPSKÁ LETNÍ FILHARMONIE - projekt Saské Mozar-
tovy společnosti, vystoupí umělci z ČR, Německa, Polska, Ukrajiny, Rumunska

 11. 7.  16.00 Bratři / 2. narozeniny kavárny Sister'sweater - pohodová naro-
zeninová párty se vším všudy: kávička, něco na zub, drinky a hlavně 
skvělá hudba lokální DJs, a v 18:00 přebírají pulty DJs Bratři, kavárna 
Sister'sweater, Ruská ul.

 16. 7.  17.00 A-session, koncer skupiny Album a T'-N'-T', atrium Městské knihovny
 22. 7.   16.30 Big Band Zdenka Tölga, koncert, atrium Městské knihovny
 25. 7.   LÉTO V CAFE KOLEČKU - JAZZOVÝ VEČER, náměstí 1. máje 7

 
KONCERTY

 do 31. 8.    Hra o penízky slečny Grétičky (pro děti do 12 let), Oblastní muze-
um v Chomutově, hlavní budova Palackého 86

 3. 7.  11.00  DOPOLEDNÍ PROMÍTÁNÍ PRO DĚTI – Lilo & Stitch – Divoce  
zábavný a dojemný příběh havajské dívky a uprchlého mimozemšťa-
na, Kino Svět

 10. 7.  10.00  O STRAŠLIVÉM DUŠÁNKOVI - pohádka pro děti (Teta Perla),  
Letní kino

 17. a 31. 7. 11.00  DOPOLEDNÍ PROMÍTÁNÍ PRO DĚTI – Šmoulové ve filmu – Situa-
ce ve šmoulí vesnici je vážná.Taťku Šmoulu unesl Gargamel, Kino Svět

 24. 7.  10.00  O PERNÍKOVÉ CHALOUPCE - pohádka pro děti (Sváťovo dividlo), 
Letní kino

POŘADY PRO DĚTI

 

 2. 7. st 22.00 High School Heist
 3. 7. čt 22.00 Krtkův svět
 4. 7. pá 22.00 Vyšehrad Dvje
 5. 7. so 22.00 Moře na dvoře
 9. 7. st 19.30 Filharmonie 2025
 10. 7. čt 10.00 O strašlivém Dušánkovi 
 10. 7. čt 22.00 Úsměv 2
 11. 7. pá 22.00 Léto s Evženem
 12. 7. so 22.00 Jak se nám to mohlo stát!?
 16. 7. st 21.30 Bez trenek
 17. 7. čt 21.30 Kouzlo derby
 18. 7. pá 21.30 Žlutou žábou do země modrého nebe
 19. 7. so 21.30 Kouzlo derby
 23. 7. st 21.30 Opice
 24. 7. čt 10.00 O perníkové chaloupce 
 24. 7. čt 21.30 Na plech
 25. 7. pá 21.30 Ježek Sonic 3
 26. 7. so 21.30 Bridget Jonesová: Láskou šílená
 30. 7. st 21.30 Vyšehrad Dvje
 31. 7. čt 21.30 High School Heist

LETNÍ KINO

P O H Á D K O V É  
S A F A R I
1 9 .  Č E R V E N C E

S A F A R I :

A M Á L K A :

1 3 : 0 0  -  2 0 : 0 0

1 3 : 3 0  -  1 9 : 3 0

N Á S T U P  U  R E S T A U R A C E  T A J G A

V S T U P N É : děti  do 2 let neplatí

3- 15 let /  150,- kč
dospělí  /  200,- kč

Během konání akce se nekonají klasické 
jízdy Amálkou, ani Safari. 

odjezd každou hodinu

/ bez nároku na místo
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Mladí bojovníci a bojovnice 
muay thai z chomutovského klubu 
Muaythai Chomutov Zak's team 
si připsali řadu úspěchů. Na konci 
května se zúčastnili finále národní 
ligy muay thai, což je vyvrcholení 
celoroční soutěže. Tomáš Bernas 
(věk. kategorie 16-17 let) získal 
titul šampiona národní ligy, stejně 
jako Michael Losert v kategorii 
10–11 let. 

Rovněž se konalo finále Kids 
muaythai challenge, kde měl klub 
také dva finalisty. Sofie Hájková 
(14-15 let) získala titul v disciplíně 
wai kru, což je rituální tanec před 
každým zápasem muay thai. Stala 
se i vicemistryní ve stínovém boxu. 
Třetí místo ve stejné disciplíně si 
připsal i Samuel Blažek (10–11 let). 

V polovině června vyslal klub 
hned osm bojovníků na otevřené 
mistrovství České republiky, čtyři 
z nich postoupili do finálových 
bojů. Na něm se stal mistrem ČR 
Maxim Greisiger (12–13 let), vicemis-
trem pak Tomáš Bernas (16–17 let)  
a mezi seniory uspěl jako vice-
mistr Ondřej Ibl, přestože věkem 
patří ještě do juniorské kategorie. 
Titul vicemistra si odvezl i Tomáš 
Nowak (12–13 let). 

„Národní liga je dlouhodobá sou-
těž, kde borci svoje zápasy po celý 
rok vyhrávali a ve finále to potvrdili, 
což je skvělé. Na mistrovství ČR hlásí 
každý klub své nejlepší závodníky, my 
jsme jich vyslali osm a bylo to pro nás 
velmi úspěšné mistrovství,“ doplnil 
trenér a bojovník Jiří Žák. �

Mladí bojovníci muay thai uspěli

Florbalistky se připravují  
na premiéru v extralize 

Foto: Michal Pecháček 
Hlavní důraz příprava klade na 

budování kondice, která pokrývá 
všechny klíčové oblasti fyzické 
připravenosti. Součástí tréninko-
vého plánu je také dvakrát týdně 
florbalový trénink v hale, zaměřený 
na florbalové dovednosti. Začaly 
už v červnu, po dvoutýdenní pauze 
v červenci hráčky navážou druhou 
částí kondiční přípravy.

Jednou z hlavních prověrek 
bude srpnový přípravný tur-
naj v Nehvizdech. Dále florba-

listky čeká jednodenní kemp 
v Chomutově, kde se zaměří na 
herní prvky i týmovou chemii. 
Součástí přípravy budou i mode-
lová utkání, která umožní trenér-
skému štábu otestovat různé herní 
varianty a poskytnou hráčkám dů-
ležité minuty v zápasovém tempu. 
Trenér Michal Skuhrovec ví, jaký je 
rozdíl mezi soutěží, ze které hráčky 
postoupily, a extraligou. „Mezi sou-
těžemi panují velké rozdíly. Minulý 
rok nám soutěž nabídla málo kva-

litních zápasů, letos nás čeká kva-
lita každý víkend. Největší rozdíl 
vnímám v herním prvku transition 
(přechod z obrany do útoku a zpět –  
pozn. red.), na který se budeme 
v přípravné fázi zaměřovat. Jak 
velké rozdíly extraliga přináší, to 
uvidíme v prvních zápasech.“ �

Po úspěšném završení sezóny 2024/2025 
a senzačním postupu do nejvyšší ženské soutěže 
čeká chomutovské florbalistky další zásadní 
výzva. Přechod do extraligového tempa nebude 
jednoduchý, a právě proto nenechávají nic na 
náhodě. Letní příprava se koná s jasným cílem, být 
fyzicky i mentálně připravené na premiéru mezi 
českou florbalovou elitou.

Šermířka míří 
na mistrovství 

Tak jako tenisté mají svoje žeb-
říčky ATP, ve kterých se jim zapo-
čítávají výsledky turnajů v sezóně, 
mají podobné i šermíři. Ten do 23 let  
organizace European Fencing 
Confederation FFE ovládla v letoš-
ním sezóně naše chomutovská šer-
mířka Karolína Bechyňová, když 
na posledním počítaném turnaji ve 
Španělské Segovii skončila druhá 
a poskočila tím ze šestého až na 
první místo před italské reprezen-
tantky. Karolína se, za podpory 
města Chomutova, dlouhodobě 
připravuje ve špičkovém němec-
kém klubu v Kunzelsau. Bohužel 
červnového mistrovství Evropy 
v italském Janově se kvůli zranění 
zúčastnit nemohla. Na další dva 
vrcholy, červencové mistrovství 
světa v gruzínském Tbilisi a uni-
versiádu v německém Essenu, se 
chystá. Přejeme Karolíně hodně 
štěstí na těchto turnajích a co nej-
lepší umístění. �

Navýsost akční víkend si užili Chomutované v polovině června. Od 
čtvrtka 12. do soboty 14. června obsadil bývalé fotbalové hřiště festival 
ČEZfest, který v pátek přilákal hudební nadšence na koncert Monkey 
Business a Michala Hrůzy, v sobotu pak nabídl návštěvníkům především 
sportovní program. K němu se připojila také další akce městské soutěže 
Rodinné zápolení. Právě sobota pak byla pestřejší o to, že u nedalekého 
hudebního altánu probíhala přehlídka národnostních menšin Barevný 
region, kde kromě shlédnutí kulturních vystoupení bylo možné třeba 
i ochutnat něco z romské, vietnamské či ukrajinské kuchyně.

Pestrý víkend: Na stadionu hrál Hrůza, 
u altánu se předvedly menšiny

V I. kategorii bojovala Lucie 
Batková, která se po chybě v se-
stavě se švihadlem posunula 
na celkové 20. místo, a byla to 
škoda, protože sestavu bez náčiní 
zacvičila velmi pěkně. Ve II. kate-
gorii reprezentovala oddíl Olivia 
Tůmová, která v průběhu jarní 
sezóny dokázala vybojovat něko-
lik medailí na celorepublikových 
pohárových závodech, a proto 
nebylo vyloučené, že by se mohla 
umístit na medailové pozici i na 
mistrovství ČR. „Tyto troufalé 
myšlenky však nebyly předmě-
tem závodního dne. Jely jsme si 
závod užít, mít radost z toho, že 
jsme se tam dostaly, myšlenky na 
medaile jsme neměly, byť jsme 
věděly, že na to Olivie dostatečné 
schopnosti má. Po pěkné sestavě 
se švihadlem a téměř bezchybné 
sestavě bez náčiní bylo jasné, že 
nám cenný kov nikdo nevezme. 

S obrovskou radostí tak Olivie 
zakončila závodní sezónu stříb-
rem na mistrovství ČR. Oběma 
děvčatům děkujeme za úspěš-
nou reprezentaci oddílu,“ uvedla 
Kateřina Vomastová, hlavní tre-
nérka a předsedkyně oddílu SK 
Gym Chomutov. �

Gymnastka Olivia Tůmová 
vybojovala stříbro na mistrovství ČR
Gymnastky SK Gym Chomutov vyrazily do daleké 
Ostravy, kde se konalo mistrovství ČR v moderní 
gymnastice kombinovaného programu. Děvčata 
se musela na tento závod probojovat přes oblastní 
přebor, odkud postupovaly pouze tři nejlepší 
závodnice z každé kategorie.
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Uvedený počet vozů platí pro všechny pobočky AAA AUTO dohromady. 
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Radek Grée
+420 602 560 249
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